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Aika 20.06.2022 klo 18:00 - 19:53 
 
Paikka Kirkkonummen kunnantalo, Kirkkonummisali / Teams kokous 
 
Käsitellyt asiat 
 
§ Otsikko Sivu 
§ 52 Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 5 
§ 53 Pöytäkirjan tarkastus ja tarkastajien valinta 6 
§ 54 Kirkkonummen ilmastotyön tilannekuva 2021 –seurantaraportti 7 
§ 55 Kirkkonummen laaja hyvinvointikertomus ja -suunnitelma 2022-

2025 
14 

§ 56 Eron myöntäminen valtuutetulle ja varavaltuutetun kutsuminen 
(AK) 

18 

§ 57 Eron myöntäminen suomenkielisen kasvatus- ja 
koulutuslautakunnan jäsenyydestä ja uuden jäsenen 
valitseminen (AK) 

20 

§ 58 Vastaus kuntalaisaloitteeseen: Maahanmuuttajakoordinaattorin 
toimen perustaminen 

23 

§ 59 Vastaus valtuustoaloitteeseen 15/2019: Aloite kunnan 
yritystontti- ja toimitilatarjonnan laajentamiseksi 

32 
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Osallistujat 
 
 Nimi Klo Tehtävä Lisätiedot 
Saapuvilla olleet 
jäsenet 

Adlercreutz Anders 18:00 - 18:23 puheenjohtaja puheenjohtaja § 
52-53  

Hyvärinen Reetta 18:00 - 19:53 I varapuheenjohtaja puheenjohtaja 
klo 18.23 lähtien, 
§ 54-59  

Leijala Aku 18:00 - 19:53 II varapuheenjohtaja   
Aintila Anna 18:00 - 19:53 jäsen   
Björk Tony 18:00 - 19:53 jäsen   
Blom Urho 18:00 - 19:53 jäsen   
Ekman Jani 18:00 - 19:53 jäsen   
Felipe Sini 18:00 - 19:53 jäsen   
Fleming Johanna 18:00 - 19:53 jäsen   
Frantsi-Lankia 
Marjut 

18:00 - 19:53 jäsen  
 

Frimodig Josephine 18:00 - 19:53 jäsen   
Granström Anneli 18:00 - 19:53 jäsen   
Gustafsson Stefan 18:00 - 19:53 jäsen   
Haapaniemi Timo 18:00 - 19:53 jäsen   
Hakapää Minna 18:00 - 19:53 jäsen   
Harinen Ari 18:00 - 19:53 jäsen   
Hedberg Hans 18:00 - 19:53 jäsen   
Honkanen Martin 18:00 - 19:53 jäsen   
Huhmarniemi Saara 18:00 - 19:53 jäsen   
Jäppinen Sanni 18:00 - 19:53 jäsen   
Järvinen Johanna 18:00 - 19:53 jäsen   
Kajanti Carl-Johan 18:00 - 19:53 jäsen   
Kari Marko 18:00 - 19:53 jäsen   
Karkinen Ronja 18:00 - 19:53 jäsen   
Karkola Antti 18:00 - 19:35 jäsen poistui §:n 57 

jälkeen  
Kaurila Matti 18:00 - 19:53 jäsen   
Kjerin Ulf 18:00 - 19:53 jäsen   
Kosonen Liisa 18:00 - 19:53 jäsen   
Kämpe-Hellenius 
Jerri 

18:00 - 19:53 jäsen  
 

Kärkimaa Elina 18:00 - 19:53 jäsen   
Liljequist Kim 18:00 - 19:53 jäsen   
Myllyniemi Markus 18:00 - 19:53 jäsen   
Männikkö Kim 18:00 - 19:53 jäsen   
Määttä Jussi 18:00 - 19:53 jäsen   
Orko Maarit 18:00 - 19:53 jäsen   
Petäjäjärvi Krista 18:00 - 19:53 jäsen  
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Piili Noora 18:00 - 19:53 jäsen   
Purra Riikka 18:00 - 19:53 jäsen   
Ronkainen Tuovi 18:00 - 19:53 jäsen   
Sahiluoma Anna 18:00 - 19:53 jäsen   
Salonen Antti 18:00 - 19:53 jäsen   
Salminen Ville 18:00 - 19:53 jäsen   
Seppälä Ulla 18:00 - 19:53 jäsen   
Suominen Tero 18:00 - 19:53 jäsen   
Valtonen Martin 18:00 - 19:53 jäsen   
Virtanen Kari 18:00 - 19:53 jäsen   
Ylikoski Jukka 18:00 - 19:53 jäsen   
Ylisiurua Katja 18:00 - 19:53 jäsen   
Åström Kim 18:00 - 19:53 jäsen   
Lankinen Arttu 18:00 - 19:53 varajäsen   
Lundell Patrik 18:23 - 19:53 varajäsen saapui §:n 54 

aikana  
Sinisalo Pekka 18:00 - 19:53 varajäsen   
Valtanen Hannu 19:35 - 19:53 varajäsen saapui §:n 57 

jälkeen  
Aarnio Tarmo  18:00 - 19:53 kunnanjohtaja   
Lindell Esa  18:00 - 19:53 talousjohtaja   
Sorvari Hannu 19:35 - 19:53 vt. hallintojohtaja, 

kunnanlakimies 
 

 
Ikonen Eeva-Kaisa  18:00 - 19:53 sivistysjohtaja   
Kauppinen Anna-
Kaisa  

18:00 - 19:53 yhdyskuntatekniikan 
johtaja 

 
 

Pekkarinen-Keto 
Sirkku  

18:00 - 19:53 vs. perusturvajohtaja  
 

Stenius Kristina  18:00 - 19:53 henkilöstöjohtaja   
Järvenreuna Vera  18:00 - 19:19 ilmastokoordinaattori § 54  
Söderström Berndt  18:00 - 19:53 kielenkääntäjä   
Sjöblom Kaj 18:00 - 19:53 vanhusneuvoston 

edustaja 
 

 
Rauhanen Hannele 18:00 - 19:53 vammaisneuvoston 

edustaja 
 

 
Udso Arpad 18:00 - 19:53 nuorisovaltuuston 

edustaja 
 

 
Juntunen Sami  18:00 - 19:53 it-tuki   
Tarvainen Samuel 18:00 - 19:53 it-tuki   
Ekström Gunnel 18:00 - 19:53 johdon assistentti, 

pöytäkirjanpitäjä 
 

 
Poissa Aallonharja Piia  

Kilappa Antti 
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Allekirjoitukset 
  
 
 Anders Adlercreutz Reetta Hyvärinen  
 puheenjohtaja § 52-53 puheenjohtaja § 54-59 
  
 
 
 Gunnel Ekström 
 pöytäkirjanpitäjä 
 
 
Pöytäkirjan tarkastus Pöytäkirja on tarkastettu ja hyväksytty 27.6.2022 
 
   

  
  Sanni Jäppinen  Martin Honkanen 
  pöytäkirjantarkastaja  pöytäkirjantarkastaja 
 
 
Pöytäkirjan nähtävänäolo 
 

Tarkastettu pöytäkirja pidetään yleisesti nähtävänä kunnan verkkosivuilla 
28.06.2022  
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Kunnanvaltuusto § 52 20.06.2022 

 
Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 
 
Kunnanvaltuusto 20.06.2022 § 52  
    

Kunnanvaltuuston kokouskutsu on julkaistu kunnan nettisivuille 15.6.2022. 
Samana päivänä kutsu on toimitettu valtuutetuille ja varavaltuutetuille. 
 

 
 

Päätösehdotus Puheenjohtaja toteaa kokouksen laillisesti kokoonkutsutuksi ja 
päätösvaltaiseksi. 
 

Päätös Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 
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Kunnanvaltuusto § 53 20.06.2022 

 
Pöytäkirjan tarkastus ja tarkastajien valinta 
 
Kunnanvaltuusto 20.06.2022 § 53    
    

 
 

 
  
Päätösehdotus Kunnanvaltuusto päättää valita kaksi pöytäkirjantarkastajaa tarkastamaan 

tämän kokouksen pöytäkirjan. 
 

Päätös Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Sanni Jäppinen ja Martin Honkanen. 
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Kunnanhallitus § 201 06.06.2022 
Kunnanvaltuusto § 54 20.06.2022 

 
Kirkkonummen ilmastotyön tilannekuva 2021 –seurantaraportti 
 
Kunnanhallitus 06.06.2022 § 201  
  
 
 
Valmistelija Ilmastokoordinaattori Vera Järvenreuna, etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi 

 
Kirkkonummen kunta liittyi Hinku-verkostoon (Kohti hiilineutraalia kuntaa) 
vuonna 2017 ja Euroopan komission kaupunginjohtajien 
ilmastosopimukseen (Covenant of Mayors for Climate and Energy) vuonna 
2018. Hinku-kuntana Kirkkonummin on sitoutunut tavoittelemaan vähintään 
80 prosentin vähennystä kunnan alueen päästöihin vuoden 2007 tasosta 
vuoteen 2030 mennessä. Covenant of Mayors –sopimukseen liittyneet 
kaupungit ja kunnat sitoutuvat kestävän energian ja ilmaston 
toimintasuunnitelman (Sustainable Energy and Climate Action Plan, 
SECAP) laatimiseen ja käyttöönottoon. 
 
Kirkkonummen SECAP hyväksyttiin kunnanvaltuustossa 8.3.2021. 
SECAP-toimintasuunnitelman täytäntöönpanosta raportoidaan 
Kaupunginjohtajien ilmastosopimuksen (CoM) toimistoon. 
Hillintätoimenpiteiden tilanne raportoidaan kahden vuoden välein ja 
päästölaskelmat ja toimenpiteiden tulokset neljän vuoden välein. 
Kirkkonummen SECAP-raportti toimitettiin CoM-toimistoon syksyllä 2021, 
joten Kirkkonummen hillintätoimenpiteiden raportointi tulee tehdä 
viimeistään syksyllä 2023. Hinku-ohjausryhmän päätöksellä seurantaa 
tehdään CoM-vähimmäisvelvoitteiden lisäksi omaehtoisesti kerran 
vuodessa. Ilmastotyön säännöllinen seuranta edistää 
päästövähennystavoitteiden saavuttamista, tiedolla johtamista ja 
tietopohjaista päätöksentekoa sekä kunnan ilmastotyön avoimuutta.  
 
Ensimmäisen omaehtoisen SECAP-seurannan tulokset on koottu 
Kirkkonummen ilmastotyön tilannekuva 2021 –raporttiin. Raportti on tehty 
kunnan ilmastokoordinaattorin, Hinku-ohjausryhmän ja muiden SECAP-
toimenpiteitä koskevien yksiköiden yhteistyönä. Kirkkonummen 
SECAP:ssa on määritelty 31 ilmastonmuutoksen hillitsemiseen tähtäävää 
toimenpidettä, joilla pyritään vähentämään päästöjä kunnan kiinteistöissä 
ja toiminnoissa, asuin- ja palvelurakennuksissa sekä liikenteessä. Kunkin 
hillitsemistoimenpiteen osalta on vuoden 2021 SECAP-seurantaraportissa 
määritelty tilanne vuonna 2021, tavoite vuodelle 2030 sekä 
vaikuttavuusarvio. Kaikista 31 hillintätoimenpiteistä 23 oli käynnissä 
vuonna 2021. Kaksi toimenpiteistä on valmistunut, kolme viivästynyt ja 
kolmea toimenpidettä ei ollut vielä aloitettu. 
 
SECAP:ssa on lisäksi määritelty ilmastonmuutokseen sopeutumiseen 
tähtääviä toimenpiteitä. Sopeutumistoimenpiteiden seuranta on jätetty 
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Kunnanvaltuusto § 54 20.06.2022 

ensimmäisestä tilannekuvaraportista pois, sillä niiden mittarointi ja 
tavoitteiden asettaminen edellyttää jatkotyöstöä. Sopeutumistoimenpiteet 
ovat tärkeässä osassa kunnan ilmastotyötä ja niiden seurantaa pyritään 
kehittämään vuoden 2022 ilmastotyön raportointia varten. 
 

Esittelijä Kunnanjohtaja Aarnio Tarmo 
 

Päätösehdotus Kunnanhallitus päättää merkitä tiedoksi Kirkkonummen ilmastotyön 
tilannekuva 2021 –raportin ja saattaa raportin tiedoksi kunnanvaltuustolle. 

 
 
Käsittely 
 Ilmastokoordinaattori Vera Järvenreuna esitteli asiaa kokouksessa. 

Yhdyskuntatekniikan johtaja Anna-Kaisa Kauppinen oli läsnä tämän 
pykälän aikana vastaamassa kyselyihin. 

 
 

Puheenjohtaja julisti keskustelun päättyneeksi ja totesi, että keskustelun 
aikana Kim Åström on jättänyt seuraavan teknisen korjausesityksen: 
 
Tavoitteessa 3.1 näyttäisi sekoittuneen määritelmällisesti 
täydennysrakentaminen ja hyvän saavutettavuuden käsitteet suhteessa 
8.3.2021 valtuustossa hyväksyttyihin SECAP-tavoitteisiin. 
 
Tekninen korjaus: Muutetaan tavoitetta kohdassa 3.1 vuodelle 2030 
muotoon: “90% asuinrakentamisesta sijoitetaan hyvän saavutettavuuden 
alueelle” 
 
Korjausesitystä kannattivat Timo Haapaniemi, Piia Aallonharja, Carl-Johan 
Kajanti, Anneli Granström ja Josephine Frimodig. 
 
Puheenjohtajan tiedustellessa korjausesitys hyväksyttiin yksimielisesti. 

 
Päätös Kunnanhallitus päätti ehdotuksen mukaisesti seuraavalla korjauksella: 

 
Muutetaan tavoitetta kohdassa 3.1 vuodelle 2030 muotoon: “90% 
asuinrakentamisesta sijoitetaan hyvän saavutettavuuden alueelle” 
 
 
 
Puheenjohtaja Timo Haapaniemi poistui kokouksesta tämän pykälän 
jälkeen klo 17.30 ja varapuheenjohtaja Piia Aallonharja jatkoi kokouksen 
puheenjohtajana. Varajäsen Marko Kari saapui kokoukseen klo 17.30. 
 
Ilmastokoordinaattori Vera Järvenreuna poistui myös tämän pykälän 
jälkeen klo 17.30. 
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Kunnanvaltuusto 20.06.2022 § 54    
362/11.00.00/2019    
 
 
   

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus saattaa Kirkkonummen ilmastotyön tilannekuva 2021 –

raportin tiedoksi kunnanvaltuustolle. 
 
 
Käsittely 
 Ilmastokoordinaattori Vera Järvenreuna esitteli asiaa kokouksessa. 
 

Käsittelyn aikana puheenjohtaja Anders Adlercreutz poistui kokouksesta ja 
varapuheenjohtaja Reetta Hyvärinen jatkoi puheenjohtajana klo 18.23 
lähtien.  
 
Puheenjohtaja julisti keskustelun päättyneeksi ja totesi, että keskustelun 
aikana oli jätetty evästys- ja ponsiehdotuksia seuraavasti: 
 
Valtuutettu Urho Blom (tekninen korjaus): 
 
Tavoite 3.1 on ristiriidassa kunnan strategian kanssa ja epärealistinen. 
Tekninen korjaus: Tavoitteessa 3.1 on sekoitettu määritelmällisesti 
täydennysrakentaminen ja hyvän saavutettavuuden käsitteet suhteessa 
8.3.2021 valtuustossa hyväksyttyihin SECAP-tavoitteisiin. Muutetaan 
tavoitetta 3.1 2030 muotoon: “90% asuinrakentamisesta sijoitetaan hyvän 
saavutettavuuden alueelle” 
 
Teknistä korjausta kannattivat Matti Kaurila, Marko Kari, Kari Virtanen, 
Anna Aintila, Kim Liljequist, Kim Åström, Timo Haapaniemi, Tony Björk, 
Anneli Granström, Jukka Ylikoski, Ville Salminen, Stefan Gustafsson, 
Johanna Järvinen, Jussi Määttä, Anna Sahiluoma ja Liisa Kosonen. 
 
Kunnanhallituksen puheenjohtaja totesi, että yllä mainittu korjaus on jo 
hyväksytty kunnanhallituksessa, joten sitä ei käsitelty erikseen 
valtuustossa. 
 
 
 
Valtuutettu Kim Liljequistin evästysehdotus: 
 
lmastotyötä, kuten sen välitavoitteitakin, olisi mahdollisuuksien mukaan ja 
järkevin välein seurattava ja arvioitava myös taloudellisesta näkökulmasta. 
Kunnan ollessa haasteellisessa taloudellisessa tilanteessa olisi asetettava 
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(ja päivitettävä) ilmastotavoitteet järkevästi ja vastuullisesti. Eli niin, että 
niiden toteuttaminen ei muodostu kohtuuttoman raskaaksi ja kalliiksi 
kunnalle ja sen asukkaille. 
 
Evästysehdotusta kannattivat Arttu Lankinen, Riikka Purra, Kim Männikkö, 
Matti Kaurila, Martin Honkanen, Hans Hedberg, Anneli Granström, Ville 
Salminen, Marko Kari, Tony Björk, Jukka Ylikoski, Johanna Järvinen, 
Martin Valtonen, Antti Salonen, Jussi Määttä, Timo Haapaniemi, Josephine 
Frimodig, Tero Suominen, Kari Virtanen, Carl-Johan Kajanti, Jani Ekman, 
Kim Åström, Jerri Kämpe-Hellenius, Patrik Lundell, Ulf Kjerin, Stefan 
Gustafsson, Ari Harinen ja Liisa Kosonen. 
 
Evästysehdotusta ei hyväksytty yksimielisesti, joten puheenjohtaja totesi, 
että siitä on äänestettävä. 
 
Puheenjohtaja ehdotti, että asiasta äänestetään niin että ne jotka 
kannattavat pohjaehdotusta äänestävät JAA, ja ne jotka kannattavat 
pohjaehdotusta Kim Liljequistin evästyksellä äänestävät EI. 
 
Äänestysjärjestys hyväksyttiin. 
 
Äänestyksessä annettiin yhteensä 51 ääntä. JAA sai 14 ääntä ja EI sai 37 
ääntä. Pohjaehdotus Kim Liljequistin evästyksellä sai enemmän ääniä. 
 
JAA äänestivät: Kärkimaa Elina, Sahiluoma Anna, Felipe Sini, Orko Maarit, 
Petäjäjärvi Krista, Karkinen Ronja, Hyvärinen Reetta, Jäppinen Sanni, 
Aintila Anna, Ronkainen Tuovi, Ylisiurua Katja, Myllyniemi Markus, 
Huhmarniemi Saara ja Fleming Johanna 
 
EI äänestivät: Ekman Jani, Hedberg Hans, Suominen Tero, Virtanen Kari, 
Gustafsson Stefan, Haapaniemi Timo, Määttä Jussi, Karkola Antti, Kaurila 
Matti, Järvinen Johanna, Seppälä Ulla, Granström Anneli, Lankinen Arttu, 
Åström Kim, Kosonen Liisa, Frantsi-Lankia Marjut, Björk Tony, Valtonen 
Martin, Ylikoski Jukka, Lundell Patrik, Sinisalo Pekka M., Kari Marko, 
Kämpe-Hellenius Jerri, Liljequist Kim, Honkanen Martin, Blom Urho,  
Frimodig Josephine, Männikkö Kim, Kjerin Ulf, Leijala Aku, Purra Riikka, 
Harinen Ari, Kajanti Carl-Johan, Salonen Antti, Hakapää Minna, Salminen 
Ville ja Piili Noora. 
 
 
Valtuutettu Ronja Karkisen ponsiehdotus: 
 
Ilmastotyön seurantaa tulisi kehittää edelleen välitavoitteiden asettamisella. 
Näin voidaan varmistaa toimenpiteiden riittävyys. 
 
Ponsiehdotusta kannattivat Markus Myllyniemi, Krista Petäjäjärvi, Jani 
Ekman, Elina Kärkimaa, Sanni Jäppinen, Sini Felipe, Anna Aintila, Tuovi 
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Ronkainen, Maarit Orko, Saara Huhmarniemi, Katja Ylisiurua, Johanna 
Fleming, Antti Karkola, Minna Hakapää, Ulf Kjerin ja Anna Sahiluoma. 
 
Ponsiehdotusta ei hyväksytty yksimielisesti, joten puheenjohtaja totesi, että 
siitä on äänestettävä. 
 
Puheenjohtaja ehdotti, että asiasta äänestetään niin, että ne jotka 
kannattavat pohjaehdotusta äänestävät JAA, ja ne jotka kannattavat 
pohjaehdotusta Ronja Karkisen ponsiehdotuksella äänestävät EI. 
 
Äänestysjärjestys hyväksyttiin. 
 
Äänestyksessä annettiin yhteensä 51 ääntä. JAA sai 17 ääntä, EI sai 32 
ääntä. 
 
Pohjaehdotus Ronja Karkisen ponsiehdotuksella sai enemmän ääniä. 
 
JAA äänestivät: Järvinen Johanna, Seppälä Ulla, Salonen Antti, Honkanen 
Martin, Frantsi-Lankia Marjut, Salminen Ville, Björk Tony, Harinen Ari, 
Kaurila Matti, Valtonen Martin, Männikkö Kim, Purra Riikka, Lankinen Arttu,  
Virtanen Kari, Hedberg Hans, Granström Anneli ja Ylikoski Jukka 
 
EI äänestivät: Felipe Sini, Piili Noora, Karkola Antti, Fleming Johanna, 
Ekman Jani, Petäjäjärvi Krista, Huhmarniemi Saara, Leijala Aku, 
Haapaniemi Timo, Aintila Anna, Suominen Tero, Orko Maarit, Blom Urho, 
Ronkainen Tuovi, Lundell Patrik, Kjerin Ulf, Ylisiurua Katja, Hyvärinen 
Reetta, Kajanti Carl-Johan, Sinisalo Pekka M., Kari Marko, Hakapää 
Minna, Myllyniemi Markus, Frimodig Josephine, Kosonen Liisa, Sahiluoma 
Anna, Jäppinen Sanni, Gustafsson Stefan, Liljequist Kim, Kärkimaa Elina, 
Åström Kim ja Karkinen Ronja 
 
Tyhjää äänestivät Kämpe-Hellenius Jerri ja Määttä Jussi. 
 
 
Valtuutettu Anna Sahiluoman ponsiehdotus: 
 
Metsien hiilensidontaa tulee lisätä huolehtimalla kunnan metsien 
tuottokyvystä tehokkain metsänhoitotoimin. 
 
Ponsiehdotusta kannattivat: Matti Kaurila, Timo Haapaniemi, Jussi Määttä, 
Antti Salonen, Kari Virtanen, Carl-Johan Kajanti, Jani Ekman, Antti 
Karkola, Martin Valtonen, Kim Liljequist, Kim Männikkö, Tony Björk, Marko 
Kari, Josephine Frimodig, Jukka Ylikoski, Kim Åström, Riikka Purra, 
Johanna Järvinen, Patrik Lundell, Urho Blom, Ari Harinen, Ville Salminen, 
Arttu Lankinen, Martin Honkanen, Tero Suominen ja Liisa Kosonen. 
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Ponsiehdotusta ei hyväksytty yksimielisesti, joten puheenjohtaja totesi, että 
siitä on äänestettävä. 
 
Puheenjohtaja ehdotti, että asiasta äänestetään niin, että ne jotka 
kannattavat pohjaehdotusta äänestävät JAA, ja ne jotka kannattavat 
pohjaehdotusta Anna Sahiluoman ponsiehdotuksella äänestävät EI. 
 
Äänestysjärjestys hyväksyttiin. 
 
Äänestyksessä annettiin yhteensä 51 ääntä. JAA sai 16 ääntä, EI sai 35 
ääntä. 
 
Pohjaehdotus Anna Sahiluoman ponsiehdotuksella sai enemmän ääniä. 
 
 
 

 Valtuutettu Anna Sahiluoman ponsiehdotus: 
 

Vallitsevan maailman tilanteen takia energiakustannukset ovat 
merkittävästi nousseet. Kirkkonummen kunnan energiakustannusten 
arvioidaan nousevan n. 650 000 vuonna 2022. Energiatehokkuutta tulee 
pyrkiä parantamaan ripeästi kustannusten nousun hillitsemiseksi. 
 
Ponsiehdotusta kannattivat Urho Blom, Tony Björk, Marko Kari, Jani 
Ekman, Kim Liljequist, Kari Virtanen, Ville Salminen, Arttu Lankinen, Carl-
Johan Kajanti, Antti Karkola, Jussi Määttä, Josephine Frimodig, Jukka 
Ylikoski, Kim Åström, Riikka Purra, Timo Haapaniemi, Sanni Jäppinen, 
Ronja Karkinen, Elina Kärkimaa, Katja Ylisiurua, Minna Hakapää, Johanna 
Järvinen, Tuovi Ronkainen, Ulf Kjerin, Patrik Lundell, Stefan Gustafsson, 
Marjut Frantsi-Lankia, Ari Harinen, Johanna Fleming, Tero Suominen, Liisa 
Kosonen, Antti Salonen ja Martin Honkanen. 
 
Puheenjohtajan tiedustellessa ponsiehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 

 
Päätös Kunnanvaltuusto päätti ehdotuksen mukaisesti evästyksellä, että 

ilmastotyötä, kuten sen välitavoitteitakin, olisi mahdollisuuksien mukaan ja 
järkevin välein seurattava ja arvioitava myös taloudellisesta näkökulmasta. 
Kunnan ollessa haasteellisessa taloudellisessa tilanteessa olisi asetettava 
(ja päivitettävä) ilmastotavoitteet järkevästi ja vastuullisesti. Eli niin, että 
niiden toteuttaminen ei muodostu kohtuuttoman raskaaksi ja kalliiksi 
kunnalle ja sen asukkaille. 
 
Lisäksi kunnanvaltuusto hyväksyi seuraavat ponnet: 
 
Ilmastotyön seurantaa tulisi kehittää edelleen välitavoitteiden asettamisella. 
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Pöytäkirja 
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Kunnanhallitus § 201 06.06.2022 
Kunnanvaltuusto § 54 20.06.2022 

Näin voidaan varmistaa toimenpiteiden riittävyys. 
 
Metsien hiilensidontaa tulee lisätä huolehtimalla kunnan metsien 
tuottokyvystä tehokkain metsänhoitotoimin. 
 
ja  
 
Vallitsevan maailman tilanteen takia energiakustannukset ovat 
merkittävästi nousseet. Kirkkonummen kunnan energiakustannusten 
arvioidaan nousevan n. 650 000 vuonna 2022. Energiatehokkuutta tulee 
pyrkiä parantamaan ripeästi kustannusten nousun hillitsemiseksi. 

 
  
Oheismateriaali / tilläggsmaterial 
 Kirkkonummen ilmastotyön tilannekuva 2021_KV 20.6.2022 
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Kunnanhallitus § 128 25.04.2022 
Kunnanvaltuusto § 42 16.05.2022 
Kunnanhallitus § 215 13.06.2022 
Kunnanvaltuusto § 55 20.06.2022 

 
Kirkkonummen laaja hyvinvointikertomus ja -suunnitelma 2022-2025 
 
Kunnanhallitus 25.04.2022 § 128  
  
 
 
Valmistelija kuntakehityspäällikkö Susanna Hyvärinen, 

etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi 
 
Kunnassa valmistellaan laaja hyvinvointikertomus kerran 
valtuustokaudessa. Hyvinvointikertomuksessa kuvataan hyvinvoinnin ja 
terveyden tilaa sekä niiden edistämistä Kirkkonummen kunnassa.  
 
Hyvinvointikertomuksessa tiivistetään eri alojen asiantuntijoiden 
näkemykset ja yhteiset tavoitteet. 
 

Esittelijä Kunnanjohtaja Aarnio Tarmo 
 

Päätösehdotus Kunnanhallitus päättää ehdottaa kunnanvaltuustolle, että valtuusto 
hyväksyy liitteenä olevan Kirkkonummen laajan hyvinvointikertomuksen ja 
-suunnitelman vuosille 2022-2025. 

 
 
Käsittely 
 Kuntakehityspäällikkö Susanna Hyvärinen esitteli asiaa. Hän poistui 

kokouksesta tämän pykälän jälkeen klo 19.30. 
 
Päätös Kunnanhallitus päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
  
 
Kunnanvaltuusto 16.05.2022 § 42  
  
 
 
   

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus ehdottaa kunnanvaltuustolle, että valtuusto hyväksyy 

liitteenä olevan Kirkkonummen laajan hyvinvointikertomuksen ja -
suunnitelman vuosille 2022-2025. 

 
 
Käsittely 
 Kuntakehityspäällikkö Susanna Hyvärinen esitteli asiaa kokouksessa. 
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Kunnanhallitus § 128 25.04.2022 
Kunnanvaltuusto § 42 16.05.2022 
Kunnanhallitus § 215 13.06.2022 
Kunnanvaltuusto § 55 20.06.2022 

 
 

Puheenjohtaja julisti keskustelun päättyneeksi ja totesi että Hannu 
Valtanen on keskustelun aikana tehnyt seuraavan palautusehdotuksen: 

 
”Hyvinvointiraportin raporttiosa on asiallinen, mutta 
hyvinvointisuunnitelmaa tulisi korjata. Tavoitteita on selkeytettävä ja 
mittareiden tulee olla itse asiaa mittaavia. Tavoitteet ja mittarit ovat nyt jopa 
sanasta sanaan samoja. Esitän, että hyvinvointiraportti palautetaan 
valmisteluun niin, että se voidaan hyväksyä kesäkuun valtuuston 
kokouksessa.” 

 
Palautusehdotusta kannattivat Sini Felipe, Anna Sahiluoma, Kari Virtanen, 
Marko Kari, Tuovi Ronkainen, Ulf Kjerin, Kim Liljequist, Urho Blom, Marjut 
Frantsi-Lankia, Jani Ekman, Kim Åström, Carl-Johan Kajanti, Josephine 
Frimodig, Liisa Kosonen, Tero Suominen, Johanna Fleming, Matti Kaurila, 
Martin Honkanen, Antti Kilappa, Minna Hakapää, Ulla Seppälä, Antti 
Salonen, Timo Haapaniemi, Ville Salminen, Piia Aallonharja, Johanna 
Järvinen ja Martin Valtonen. 

 
Puheenjohtajan tiedustellessa palautusehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 
Todettiin, että valtuutettu Timo Haapaniemi poistui kokouksesta tämän 
pykälän jälkeen klo 19.00 ja varavaltuutettu Leena Virkki saapui 
kokoukseen hänen tilalleen.  

 
 
Päätös Kunnanvaltuusto päätti yksimielisesti palauttaa asian uudelleen 

valmisteltavaksi. 
 
  
 
Kunnanhallitus 13.06.2022 § 215  
  
 
 
Valmistelija kuntakehityspäällikkö Susanna Hyvärinen, 

etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi 
 
 
Laajan hyvinvointikertomuksen hyvinvointisuunnitelmaa on tarkennettu ja 
suunnitelman loppuun on lisätty kuvaus sote-uudistuksen vaikutuksista 
kuntaan ja rajapinnoista kunnan ja hyvinvointialueen välillä. 
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Kunnanhallitus § 128 25.04.2022 
Kunnanvaltuusto § 42 16.05.2022 
Kunnanhallitus § 215 13.06.2022 
Kunnanvaltuusto § 55 20.06.2022 

 
Esittelijä Kunnanjohtaja Aarnio Tarmo 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus päättää  

 
1 
ehdottaa kunnanvaltuustolle, että valtuusto hyväksyy liitteenä olevan 
Kirkkonummen laajan hyvinvointikertomuksen ja -suunnitelman vuosille 
2022-2025 
 
2 
tarkastaa pöytäkirjan tämän pykälän osalta kokouksessa. 

 
 
Käsittely 

Kuntakehityspäällikkö Susanna Hyvärinen esitteli asiaa kokouksessa.  
 
 
Puheenjohtaja julisti keskustelun päättyneeksi ja totesi että jäsen Kim 
Åström on tehnyt seuraavan stilisointipyynnön: 
 
Valtuustoon tuodessa viime valtuustokäsittelyyn nähden muutetut kohdat 
korostetaan eri fontilla tai värillä. 
 
Timo Haapaniemi ja Markus Myllyniemi kannattivat pyyntöä. 
 
Puheenjohtajan tiedustellessa kunnanhallitus hyväksyi stilisointipyynnön 
yksimielisesti. 
 
 
Kuntakehityspäällikkö Susanna Hyvärinen ja valtuuston 1. 
varapuheenjohtaja Reetta Hyvärinen poistuivat kokouksesta tämän 
pykälän jälkeen klo 18.28. 
 
 

 
Päätös Kunnanhallitus päätti ehdottaa kunnanvaltuustolle, että valtuusto hyväksyy 

liitteenä olevan Kirkkonummen laajan hyvinvointikertomuksen ja -
suunnitelman vuosille 2022-2025. 
 
Kunnanhallitus päätti myös että valtuustoon tuodessa viime 
valtuustokäsittelyyn nähden muutetut kohdat korostetaan eri fontilla tai 
värillä. 
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Kunnanvaltuusto 20.06.2022 § 55    
501/00.01.03/2022    
 
   

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus ehdottaa kunnanvaltuustolle, että valtuusto hyväksyy 

liitteenä olevan Kirkkonummen laajan hyvinvointikertomuksen ja -
suunnitelman vuosille 2022-2025. 

 
Käsittely 
 Vs. perusturvajohtaja Sirkku Pekkarinen-Keto esitteli asiaa kokouksessa. 
 
Päätös Kunnanvaltuusto päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
  
Liitteet / bilagor 
 [1] LAAJA HYVINVOINTIKERTOMUS 2022 - 2025_kv_muutokset_su 
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Kunnanhallitus § 219 13.06.2022 
Kunnanvaltuusto § 56 20.06.2022 

 
Eron myöntäminen valtuutetulle ja varavaltuutetun kutsuminen (AK) 
 
Kunnanhallitus 13.06.2022 § 219  
  
 
 
Valmistelija johdon assistentti Gunnel Ekström, etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi 

 
Valtuutettu Antti Karkola on 3.6.2022 päivätyllä kirjeellä pyytänyt eroa 
kunnanvaltuutetun tehtävästä henkilökohtaisista syistä. 
 
Kuntalain 10 luvun 70 §:n mukaan luottamustoimesta voi erota pätevästä 
syystä. Eron myöntämisestä päättää luottamushenkilön valinnut toimielin. 
Valtuusto myöntää eron valtuutetulle ja varavaltuutetulle. 
 
Varavaltuutetun kutsuminen 
Kuntalain 4 luvun 17 §:n mukaan valtuuston puheenjohtaja kutsuu jäljellä 
olevaksi toimikaudeksi asianomaisen puolueen järjestyksessä 
ensimmäisen varavaltuutetun. Kokoomuksen ensimmäinen varavaltuutettu 
on Hannu Valtanen. 
 

Esittelijä Kunnanjohtaja Aarnio Tarmo 
 

Päätösehdotus Kunnanhallitus päättää  
 
1 
ehdottaa kunnanvaltuustolle, että valtuusto   
 
1.1 
myöntää eron Antti Karkolalle valtuutetun tehtävästä 21.6.2022 lukien   
 
1.2  
päättää todeta, että valtuuston puheenjohtaja kutsuu Antti Karkolan sijaan 
jäljellä olevaksi toimikaudeksi asianomaisen puolueen järjestyksessä 
ensimmäisen varavaltuutetun   
 
1.3  
päättää merkitä tiedokseen, että keskusvaalilautakunta arvioi tarpeen 
määrätä uuden varavaltuutetun 
 
2 
tarkastaa pöytäkirjan tämän pykälän osalta kokouksessa. 
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Kunnanhallitus § 219 13.06.2022 
Kunnanvaltuusto § 56 20.06.2022 

Päätös Kunnanhallitus päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
  
 
Kunnanvaltuusto 20.06.2022 § 56    
689/00.00.01/2021    
 
 
   
Päätösehdotus Kunnanhallitus ehdottaa kunnanvaltuustolle, että valtuusto   

 
1 
myöntää eron Antti Karkolalle valtuutetun tehtävästä 21.6.2022 lukien   
 
2  
päättää todeta, että valtuuston puheenjohtaja kutsuu Antti Karkolan sijaan 
jäljellä olevaksi toimikaudeksi asianomaisen puolueen järjestyksessä 
ensimmäisen varavaltuutetun   
 
3  
päättää merkitä tiedokseen, että keskusvaalilautakunta arvioi tarpeen 
määrätä uuden varavaltuutetun 

 
  
 
Päätös Kunnanvaltuusto päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
Tiedoksi asianosaisille, keskusvaalilautakunnalle 
Oheismateriaali / tilläggsmaterial 
 Eroilmoitus valtuuston tehtävästä ja suomenkielisen kasvatus- ja 

koulutuslautakunnan jäsenyydestä, A (2) 



 
 Kirkkonummen kunta 

Kunnanvaltuusto 
Pöytäkirja 
 
 
 
 
 
 

5  20 / 49 

 
Kunnanhallitus § 220 13.06.2022 
Kunnanvaltuusto § 57 20.06.2022 

 
Eron myöntäminen suomenkielisen kasvatus- ja koulutuslautakunnan jäsenyydestä ja uuden 
jäsenen valitseminen (AK) 
 
Kunnanhallitus 13.06.2022 § 220  
  
 
 
Valmistelija johdon assistentti Gunnel Ekström, etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi 

 
Antti Karkola on 3.6.2022 päivätyllä ilmoituksella pyytänyt eroa 
suomenkielisen kasvatus- ja koulutuslautakunnan jäsenyydestä 
henkilökohtaisista syistä. 
 
Kuntalain 10 luvun 70 §:n mukaan luottamustoimesta voi erota pätevästä 
syystä. Eron myöntämisestä päättää luottamushenkilön valinnut toimielin.  
 
Suomenkielisen kasvatus- ja koulutuslautakunnan kokoonpano kaudelle 
2021-2025 on seuraavanlainen: 
 
Tuovi Ronkainen SDP  / Ulvija Jabbarova, SDP 
Pekka Sinisalo, Pro Kirkkonummi  /  Saara Ketola, Pro Kirkkonummi 
Johanna Fleming, SDP  /  Tero Strand, SDP 
Nina Bogatenko, Vihr.  /  Anna-Mari Toikka, Vihr. 
Irja Kekkonen, Vihr,  /  Lauri Lavanti, Vihr. 
Antti Karkola, Kok. /  Carita Vilén, Kok.   
Vesa Tarkkanen, Kok.  /  Tuomas Wass, Kok.   
Heljä Järä-Isotalo, KD  /  Pirjo Salmi, KD 
Aleksander Polkko, VKK  /  Arttu Lankinen, PS 
Heikki Nurmela, VKK  /  Martin Honkanen, VKK 
Sari Haapasaari, Kesk.  /  Ilona Tiainen, Kesk. 
 
Tuovi Ronkainen on valittu puheenjohtajaksi ja Pekka Sinisalo 
varapuheenjohtajaksi. 
 
 

Esittelijä Kunnanjohtaja Aarnio Tarmo 
 

Päätösehdotus Kunnanhallitus päättää  
 
1 
ehdottaa kunnanvaltuustolle, että valtuusto päättää 
 
1.1 
myöntää eron Antti Karkolalle suomenkielisen kasvatus- ja 
koulutuslautakunnan jäsenyydestä 
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Kunnanhallitus § 220 13.06.2022 
Kunnanvaltuusto § 57 20.06.2022 

1.2 
valita uuden jäsenen Antti Karkolan tilalle toimikauden loppuun 
 
2 
tarkastaa pöytäkirjan tämän pykälän osalta kokouksessa. 

 
   
 
Päätös Kunnanhallitus päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
  
 
Kunnanvaltuusto 20.06.2022 § 57    
711/00.00.01/2021    
 
 
 
    
Päätösehdotus Kunnanhallitus ehdottaa kunnanvaltuustolle, että valtuusto päättää 

 
1 
myöntää eron Antti Karkolalle suomenkielisen kasvatus- ja 
koulutuslautakunnan jäsenyydestä 
 
2 
valita uuden jäsenen Antti Karkolan tilalle toimikauden loppuun 

 
 
Käsittely 

Valtuutettu Urho Blom: 
Kokoomuksen valtuustoryhmän esitys lautakunnan uudeksi jäsenkesi on 
Juha Oksanen. 
 
Valtuutettu Antti Karkola poistui kokouksesta tämän pykälän jälkeen ja 
varavaltuutettu saapui kokoukseen hänen tilalleen klo 19.35. 
 
Vt. hallintojohtaja, kunnanlakimies Hannu Sorvari saapui kokoukseen klo 
19.35. 

   
 
Päätös Kunnanvaltuusto päätti yksimielisesti 

 
1 
myöntää eron Antti Karkolalle suomenkielisen kasvatus- ja 
koulutuslautakunnan jäsenyydestä 
 
2 
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Kunnanhallitus § 220 13.06.2022 
Kunnanvaltuusto § 57 20.06.2022 

valita Juha Oksanen uudeksi jäseneksi suomenkieliseen kasvatus- ja 
koulutuslautakuntaan Antti Karkolan tilalle toimikauden loppuun. 

 
Tiedoksi asianosaisille 
Oheismateriaali / tilläggsmaterial 
 Eroilmoitus valtuuston tehtävästä ja suomenkielisen kasvatus- ja 

koulutuslautakunnan jäsenyydestä, A (2) 



 
 Kirkkonummen kunta 

Kunnanvaltuusto 
Pöytäkirja 
 
 
 
 
 
 

5  23 / 49 

 
Kunnanvaltuusto § 48 16.05.2022 
Kunnanhallitus § 203 06.06.2022 
Kunnanvaltuusto § 58 20.06.2022 

 
Vastaus kuntalaisaloitteeseen: Maahanmuuttajakoordinaattorin toimen perustaminen 
 
Kunnanvaltuusto 16.05.2022 § 48  
  
 
 

Aloitteen esittelijät Life in Kirkkonummi, toiminnanjohtaja Jenny Paajes, 
Finlands Röda Kors Kyrkslätts svenska avdelning, puheenjohtaja Beatrice 
Bäck ja Kirkkonummen seurakuntayhtymä, diakoniatyöntekijä ja 
pakolaiskuraattori Susanna Landor jättivät kunnanvaltuuston kokouksen 
yhteydessä 16.5.2022 seuraavan kuntalaisaloitteen: 
 
”Kirkkonummi tarvitsee pikaisesti oman 
maahanmuuttajakoordinaattorin 
 
Tilanne kunnassamme on muuttunut ratkaisevasti tämän vuoden aikana. 
 
Sota Ukrainassa on suurin yksittäinen syy sille, että Kirkkonummelle on 
viimeisten kuukausien aikana hakeutunut huomattava määrä henkilöitä, 
jotka tarvitsevat kunnallista palvelua ja monimuotoista tukea. Arvion mukaan 
jopa 300 ukrainalaista ovat tällä hetkellä kotimajoituksessa eri puolilla 
kuntaa, ja noin 50 ukrainalaista lasta käy täällä koulua. 
 
Kirkkonummen kunnassa on ulkomaalaistaustaisia asukkaita yli 3 000 ja 
täällä puhutaan yli sataa eri kieltä, muun kielisten osuus kuntalaisista on yli 
10 % (2021). Kirkkonummen kunta on useita vuosia ottanut vastaan 
kiintiöpakolaisia ja tänä vuonna on saapunut yhteensä 15 henkilöä. 
 
Life in Kirkkonummi on omalta osaltaan pyrkinyt hoitamaan osia 
maahanmuuttoon liittyvissä palveluissa. Valitettavasti tässä 
toimintamallissa ei ole takuita jatkuvuudesta tai pitkäjänteisestä 
kehittämismahdollisuuksista, johtuen rahoituksen luonteesta. 
 
Nykyisen käytännön mukaan, Life in Kirkkonummi voi – edellyttäen, että 
määräraha myönnetään - palkata työntekijän aikaisintaan toukokuussa, 
kun rahat maksetaan tilille, ja silloin vain puoleksi vuodeksi, koska 
määräraha on käytettävä saman vuoden aikana. Käytännössä tämä luo 
pirstaloidun ja epävarman mallin, jossa hukataan aikaa ja ohjausnopeutta. 
 
Kunta on pysyvän koordinaattorin tarpeessa, jotta työn jatkuvuutta voidaan 
taata, resursseja hallita paremmin ja palveluita kehittää. Kunnan etuna on 
saada sitoutunut ja maahanmuuttoon perehtynyt henkilö vastaamaan 
kokonaiskuvan luomisesta, viestinnän kehittämisestä sekä taloudellisten 
tukien ja kunnallisten palvelumuotojen edistämisestä. 
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1) Miksi juuri nyt? 
 

- Sota Ukrainassa on tuonut huomattavan määrän pakolaisia 
Kirkkonummelle. 
- Yhdelläkään taholla ei näytä olevan kokonaiskuvaa pakolaisten 
määrästä, tarpeista, elämäntilanteista ja tulevaisuuden näkymistä. 
- Maahanmuuttajakoordinaattoria löytyy jo melkein kaikista muista 
Uudenmaan kunnista – myös niistä, joiden asukasmäärä ja 
maahanmuuttajien osuus on pienempi kuin Kirkkonummella. 
- Vuonna 2023 kunnan nykyiset sosiaaliohjaajat ja kotouttamisen 
asiantuntijat siirtyvät SOTE:n hallinnolliselle sektorille. Olisi suotavaa, että 
koordinaattorin virka pysyisi kunnallisella tasolla. 
 
2) Mitä koordinaattorin tehtäviin kuuluisi? 
 
- Selvittää maahanmuuttajien elinoloja, tarpeita ja tulevaisuuden näkymiä. 
- Kartoittaa maahanmuuttajille suunnattuja palveluja ja muodostaa 
tilannearvio tarvittavista palveluista. 
- Hakea valtakunnallista rahoitusta ja varmistaa kunnalle kuuluvat tuet. 
- Toimia kunnan ja kolmannen sektorin/muiden organisaatioiden 
yhteyshenkilönä kaikissa maahanmuuttoon liittyvissä kysymyksissä. 
- Varmistaa, etteivät eri organisaatiot ja auttamistahot tee päällekkäistä 
työtä. 
- Toimia kaikkien integraation kanssa tekevien tahojen koollekutsujana. 
- Tuottaa ajankohtaista tietoa maahanmuutosta ja päivittää kunnan 
nettisivuja. 
 
3) Miten edetä? 
 
- Kirkkonummella ei ole tällä hetkellä maahanmuuttokoordinaattoria, vaikka 
hyväksytyssä integraatiostrategiassa 2021-24 asia tuotiin esiin jo viime 
vuoden puolella. Valtuuston tehtäväksi jäisi nyt päättää mistä varat 
koordinaattorin palkkaamiseksi myönnetään. 
- Toivomme, että poliittista tahtoa ja yhteisymmärrystä löytyisi nopealla 
aikataululla. Muissa Uudenmaan kunnissa valtuutetut ovat korostaneet 
koordinaattorin tärkeyttä ja löytäneet tarvittavat varat tämän vuoden 
budjetista, jotta koordinaattori on ollut mahdollista palkata vastaamaan 
akuuttia tilannetta. 
- Toivomme että te, arvoisat Kirkkonummen päätöksentekijät, otatte muista 
kunnista esimerkkiä – kuten vaikka naapurikuntamme Raaseporista, jossa 
on jo kaksi maahanmuuttajakoordinaattoria. Toivomme, arvoisa valtuusto, 
että näytätte että myös Kirkkonummella voidaan toimia ripeästi ja tehdä 
tärkeitä päätöksiä yli puoluerajojen, kun tarve vaatii. 
 
Tässä ote Kirkkonummen kunnanvaltuuston hyväksymästä 
integraatiostrategiasta 2021-24: 
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” Miksi tarvitaan koordinaattoria: 
Koska toiminta jakautuu usealle eri toimialalle ja se koskee myös muita 
kuin kotoutumisen palveluiden lakisääteisiä asiakkaita, kotoutumisen 
palvelut eivät voi kantaa vastuuta koko kotouttamistoiminnan 
koordinoimisesta.  
 
Kotouttamistoiminnan kehittämiseksi, tehottoman toiminnan synnyttämien 
lisäkulujen välttämiseksi ja mahdollisten taloudellisten lisäresurssien 
hyödyntämisen varmistamiseksi Kirkkonummen kuntaan tulee perustaa 
maahanmuuttokoordinaattorin toimi. 
 
Mitkä tehtävät maahanmuuttokoordinaattorille kuuluisivat: 
Maahanmuuttokoordinaattori kantaa kokonaisvastuun kunnan 
kotouttamistoiminnasta, jolloin vältytään päällekkäiseltä työltä, sekä 
parantaa kotouttamistoimintaan liittyvää tiedonkulkua eri toimialojen ja eri 
toimipisteiden välillä. Hän toimii yhteyshenkilönä kunnan ja muiden 
viranomaisten välillä sekä pitää yhteyttä vapaaehtoisjärjestöihin 
ja huolehtii kunnan ja kolmannen sektorin välisestä työnjaosta ja 
tiedonkulusta. 
Maahanmuuttokoordinaattori huolehtii laajasta ja monta eri työvaihetta 
sisältävästä, koko kuntaa koskevasta korvausten hakuprosessista ja 
vastaa siitä, että kunta saa kaikki kotouttamislainperusteella kunnille 
myönnettävät tuet ja korvaukset, joihin kuuluvat laskennalliset korvaukset, 
tulkkausten korvaukset ja erityiskustannusten korvaukset. 
 
Kunnassa ei ole tahoa, jonka vastuulla olisi maahanmuuttoon liittyvän 
koulutuksen järjestäminen eri toimialoille. 
Useissa kunnissa koulutuksen tarpeen arvioimisesta ja sen suunnittelusta 
vastaa maahanmuuttokoordinaattori.” 

     
 
 
  
Päätös Kunnanvaltuusto toimittaa kuntalaisaloitteen kunnanhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
 
  
 
Kunnanhallitus 06.06.2022 § 203  
  
 
 
Valmistelija vs. perusturvajohtaja Sirkku Pekkarinen-Keto, 

etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi 
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Kuntalain 23 §:ään perustuen kunnan asukkailla sekä kunnassa toimivilla 
yhteisöillä ja säätiöillä on oikeus tehdä aloitteita kunnan toimintaa 
koskevissa asioissa. Aloitteen tekijälle on ilmoitettava aloitteen johdosta 
suoritetut toimenpiteet. Kunnan toiminta tarkoittaa kaikkea toimintaa, jossa 
kunta on mukana. Aloitteen voi tehdä esimerkiksi kunnan 
järjestämisvastuulla olevista palveluista riippumatta siitä, millä tavoin ja 
kenen toimesta palvelut tuotetaan. Lisäksi palvelun käyttäjällä on kuntalain 
23 §:ään perustuva oikeus tehdä aloitteita kyseistä kunnan palvelua 
koskevassa asiassa. 
 
Kuntalaisten aloiteoikeutta ja kuntalaisaloitteen käsittelyä koskevat 
määräykset on koottu Kirkkonummen kunnan hallintosäännön 173 – 175 
§:iin. Hallintosäännön 173 §:ssä määrätään kuntalain 23 §:n mukaisesti, 
että kunnan asukkaalla sekä kunnassa toimivalla yhteisöllä ja säätiöllä on 
oikeus tehdä aloitteita kunnan toimintaa koskevissa asioissa ja palvelun 
käyttäjällä on oikeus tehdä aloitteita palveluaan koskevissa asioissa. Aloite 
tulee tehdä kirjallisesti tai sähköisellä asiakirjalla ja aloitteesta on käytävä 
ilmi, mitä asia koskee, sekä aloitteen tekijän yhteystiedot (nimi, kotikunta, 
muut yhteystiedot). 
 
Hallintosäännön 174 §:n mukaan aloitteen käsittelee se kunnan 
viranomainen (eli viranhaltija tai toimielin), jolla on toimivalta tehdä 
päätöksiä aloitteen tarkoittamassa asiassa. Hallintosäännön 175 §:ssä 
edellytetään, että aloitteen tekijälle on ilmoitettava kuukauden kuluessa 
aloitteen saapumisesta, missä viranomaisessa aloite käsitellään, arvioitu 
käsittelyaika sekä keneltä saa lisätietoja aloitteen käsittelystä. Sen jälkeen 
kun aloite on käsitelty loppuun, aloitteen tekijälle on ilmoitettava, onko 
aloite johtanut toimenpiteisiin. 
 
Hallintosäännön 175 §:ssä määrätään, että kunnan viranomaisen on aina 
annettava aloitteeseen vastaus. Viranomaisella ei ole velvollisuutta 
sisällöllisesti tutkia ja ratkaista aloitteessa tarkoitettua asiaa. Aloite ei siten 
aina johda toimenpiteisiin. Jos aloitteessa on useita allekirjoittajia, ilmoitus 
annetaan aloitteessa ilmoitetulle yhteyshenkilölle. Jos yhteyshenkilöä ei ole 
ilmoitettu, ilmoitus annetaan ensimmäiselle allekirjoittajalle.  
 
Ehdotus vastaukseksi kuntalaisaloitteeseen maahanmuuttajatyön 
koordinaattorista 
   
Tarve maahanmuuttajatyön koordinaattorille on ilmeinen kunnassa niin 
kuin aloitteen allekirjoittaneet ovat hyvin kuntalaisaloitteessaan kuvanneet. 
Tarve on korostunut tänä vuonna, kun kuntaan on saapunut ja 
saapumassa satoja ukrainalaisia pakolaisia. Tarve oli olemassa jo vuonna 
2021, jolloin kotouttamisohjelman päivityksen yhteydessä esitettiin 
maahanmuuttajatyön koordinaattorin palkkaamista.  
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Lähes kaikissa Suomen keskisuurissa ja suurissa kunnissa työskentelee 
maahanmuuttajatyön koordinaattori, joka on palkattu kuntiin valtiolta 
saatujen pakolaisten kotoutumiseen liittyvien avustusten tuella 
 
Maahanmuuttajatyön koordinaattori toimi Kirkkonummella vuoteen 2008 
saakka, jolloin tuli ajankohtaiseksi muuttaa virka maahanmuuttajatyön 
sosiaalityöntekijän viraksi (uusia vakansseja ei silloin saatu). Sen jälkeen 
asia on ollut säännöllisesti esillä virkahenkilöiden esityksenä 
talousarviokäsittelyn yhteydessä, mutta ei ole saanut suurempaa 
kannatusta päättäjiltä.  
 
Seuraavat tehtävät kuuluvat maahanmuuttajatyön koordinaattorin 
työnkuvaan:   

- valtion erityiskustannusten koonnin koordinointi: valtiolta 
maksetaan erillisten anomusten mukaisesti erityiskustannuksia 
pakolaisista: uma-rekisterin käyttöoikeus, josta tarkistetaan, onko 
oikeutta hakea erityiskustannuksia. Valtion avustuksia saattaa 
jäädä hakematta tällä hetkellä, kun pakolaisstatus ei ole selvillä. 
- eri palvelualueiden toimintojen koordinointi liittyen 
maahanmuuttajien kotouttamiseen: päällekkäinen työ vähenee ja 
asiat hoituvat sujuvammin kuin tällä hetkellä. Jatkossa 
hyvinvointialueelle siirtyvät kotouttamistehtävät sote-palveluiden 
osalta, muu kotouttamistyö jää kuntaan. 
- tiedottaminen ja koulutuksen järjestäminen henkilöstölle 
maahanmuuttajatyöhön liittyen. Tiedottaminen eri 
maahanmuuttajaryhmille (vrt. ukrainalaisille järjestetty 
tiedotustilaisuus 12.5.2022). 
- yhteydenpito kunnan maahanmuuttajatyötä tekeviin järjestöihin ja 
kunnan järjestöyhteistyön tiivistäminen, myös poliisilta tullut 
tiedustelu maahanmuuttajiin liittyvien asioiden yhteyshenkilöstä 
kunnassa 
 - maahanmuuttajien koulutuspolkujen selkeyttäminen ja 
maahanmuuttajien työllistämisen edistäminen yhteistyössä 
opetuksesta vastaavien ja kuntakehityspäällikön (sekä 
työllisyyskoordinaattorin) kanssa 
 - mahdollisen maahanmuuttajatyön neuvoston koordinointi 
(mukana kunnan, järjestöjen, seurakunnan edustajat). 
 - eri pakolaisryhmien erityisesti tällä hetkellä ukrainalaisen 
väestön työllistymiseen edistävät toimenpiteet kunnassa, 
yhteydenpito mahdollisesti heitä työllistäviin yrityksiin.   
 - tiedottaminen tulkkaus- ja käännöspalveluista sekä siitä 
huolehtiminen, että tulkkauskustannukset tulevat valtion 
avustushakemuksen piiriin.  
 

Maahanmuuttajatyön koordinaattorin toimen luonnollinen sijoituspaikka 
olisi kunnan yhteiset palvelut, sillä kotouttamistyö jää kuntiin v. 2023, jolloin 
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sote-palvelut siirtyvät hyvinvointialueelle.  Maahanmuuttajien 
kotouttaminen on etupäässä koulutukseen ja työllistämiseen liittyvää, ei 
niinkään sosiaaliturvaan liittyvä asia. 
 
Yksittäiset henkilöt sekä perheet kotoutuvat yhteiskuntaan vähitellen 
saaden toimeentulon, asunnon, tarvittavat sosiaali- ja terveyspalvelut, 
yhteiskuntaan integroivan opastuksen ja koulutuksen, riittävän kielitaidon ja 
lopulta työpaikan. Lasten kohdalla sopeutuminen kouluun ja harrastusten 
alkaminen on ensiarvoisen tärkeää, jotta lapsi saa itselleen ystäviä ja 
tunteen kuulumisesta ryhmään. 
 
Viranomaisten kannalta järjestöjen tarjoama tuki kotoutumiselle on hyvin 
tärkeää. Kirkkonummella seurakunta, Luckan rf, Punaisen Ristin 
Kirkkonummi-Siuntion osasto, Martat ja MLL ovat tarjonneet oivallista apua 
maahanmuuttajien kotouttamiseen. Myös urheiluseuroilla on ollut 
keskeinen rooli kotouttamista helpottavana ja myös mielenterveyttä 
ylläpitävinä toimijoina. Näihin eri järjestöjen toimintoihin kunta on 
perinteisesti myöntänyt avustusta.  
 
Järjestöjen toiminnot ovat tuottaneet kuntaan muuttaneille osallisuutta ja 
hyvinvointia lisääviä toimintoja. Tällainen sujuva yhteistyö järjestöjen ja 
kunnan toimijoiden välillä edistää kunnan kotouttamisohjelman 
toimeenpanoa ja lisää osaltaan kuntaan muuttaneen osallisuutta ja 
hyvinvointia. Nämä toiminnot tukevat kuntaan muuttaneiden kotoutumista 
varsinaisten viranomaistoimijoiden tuottamien virallisten 
kotouttamistoimenpiteiden ohella.  
 
Suuri osa kotouttamispalveluiden asiakkaista on nuoria aikuisia. Osalla 
heistä on kotoutumiseen liittyviä vaikeuksia, joita voidaan merkittävästi 
lieventää lisäämällä yhteyksiä kantaväestöön harrastustoiminnan avulla. 
Yhteisten harrastusten kautta myös kielitaito vahvistuu, syntyy luontaisia 
kontakteja suomalaisiin ja kotoutuminen helpottuu. Harrastustoiminnalla on 
katsottu olevan myönteisiä vaikutuksia maahanmuuttajien 
mielenterveyteen. Luonnollisesti liikuntaharrastuksella on myös fyysistä 
terveyttä edistäviä vaikutuksia. 
 
Maahanmuuttajatyön koordinaattorin kelpoisuusehdoksi sopisi hyvin 
esimerkiksi sosionomi AMK-tutkinto. Tehtäväkohtainen palkka on 2771 € / 
kk. Mikäli maahanmuuttajatyön koordinaattorin toimi halutaan perustaa 
Kirkkonummen kuntaan vuodelle 2023, tämä edellyttää 
talousarviomäärärahan varaamista tähän tarkoitukseen. Päätösvalta 
kunnan talousarviosta kuuluu kuntalain 14 §:ään perustuen valtuustolle. 
 
 

Esittelijä Kunnanjohtaja Aarnio Tarmo 
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Päätösehdotus Kunnanhallitus ehdottaa kunnanvaltuustolle, että kunnanvaltuusto antaa 
selostusosan mukaisen vastauksen vastaukseksi kuntalaisaloitteeseen 
maahanmuuttajatyön koordinaattorista. 

 
 
Käsittely 
 Puheenjohtaja julisti keskustelun päättyneeksi ja totesi että keskustelun 

aikana Markus Myllyniemi on jättänyt seuraavan evästysesityksen: 
 

Kunnanhallitus evästää yhteisten palveluiden toimialaa ryhtymään toimiin 
maahanmuuttajakoordinaattorin toimen perustamiseksi ja varaamaan 
talousarviomäärärahan toimea varten budjettivuodelle 2023. 
 
Evästysesitystä kannattivat Saara Huhmarniemi ja Kati Kaihlaranta. 
 
 
Evästysesitystä ei hyväksytty yksimielisesti joten puheenjohtaja totesi että 
siitä on äänestettävä. 
 
Puheenjohtaja ehdotti että asiasta äänestetään niin että ne jotka 
kannattavat pohjaehdotusta äänestävät JAA, ja ne jotka kannattavat 
Markus Myllyniemen evästysehdotusta äänestävät EI. 
 
Äänestysjärjestys hyväksyttiin. 
 
Äänestyksessä annettiin 13 ääntä. JAA sai 7 ääntä ja EI sai 6 ääntä. 
Pohjaehdotus sai enemmän ääniä. 
 
JAA äänestivät: Kim Åström, Marko Kari, Ari Harinen, Anneli Granström, 
Anna Sahiluoma, Piia Aallonharja ja Antti Kilappa 
 
EI äänestivät: Anna Aintila, Carl-Johan Kajanti, Saara Huhmarniemi, 
Markus Myllyniemi, Kati Kaihlaranta ja Josephine Frimodig. 
 
 

 
Päätös Kunnanhallitus päätti ehdotuksen mukaisesti. 
 
  
 
Kunnanvaltuusto 20.06.2022 § 58    
611/01.01.00/2022    
 
 
   

 



 
 Kirkkonummen kunta 

Kunnanvaltuusto 
Pöytäkirja 
 
 
 
 
 
 

5  30 / 49 

 
Kunnanvaltuusto § 48 16.05.2022 
Kunnanhallitus § 203 06.06.2022 
Kunnanvaltuusto § 58 20.06.2022 

Päätösehdotus Kunnanhallitus ehdottaa kunnanvaltuustolle, että kunnanvaltuusto antaa 
selostusosan mukaisen vastauksen vastaukseksi kuntalaisaloitteeseen 
maahanmuuttajatyön koordinaattorista. 

 
 
Käsittely 

Puheenjohtaja julisti keskustelun päättyneeksi ja totesi, että keskustelun 
aikana oli jätetty evästysehdotuksia seuraavasti: 
 
Valtuutettu Markus Myllyniemen evästysehdotus: 
 
Kunnanvaltuusto evästää yhteistä palvelualuetta valmistelemaan 
selvityksen maahanmuuttajakoordinaattorin kokonaiskustannuksista ja 
taloudellisista vaikutuksista osaksi tämän vuoden budjettineuvotteluja. 
 
Evästysehdotusta kannattivat Sanni Jäppinen, Maarit Orko, Krista 
Petäjäjärvi, Saara Huhmarniemi, Johanna Fleming, Katja Ylisiurua, Elina 
Kärkimaa ja Ronja Karkinen. 
 
 
Valtuutettu Tony Björkin evästysehdotus: 
 
Kunnanvaltuusto evästää yhteisten palveluiden toimialaa ryhtymään 
selvitystoimiin mahdollisen maahanmuuttajakoordinaattorin toimen 
perustamiseksi. Selvitystyö tuodaan osaksi budjettineuvotteluja. 
 
Evästysehdotusta kannattivat Johanna Fleming, Josephine Frimodig, Kim 
Liljequist, Patrik Lundell, Ulf Kjerin, Elina Kärkimaa, Martin Valtonen, Kim 
Männikkö ja Antti Salonen. 
 
Puheenjohtaja totesi, että on tehty kaksi samansisältöistä 
evästysehdotusta. Puheenjohtajan ehdotus, että evästysehdotukset 
yhdistetään, hyväksyttiin.  
 
Yhdistettyjä evästysehdotuksia ei hyväksytty yksimielisesti, joten 
puheenjohtaja ehdotti, että asiasta äänestetään niin, että ne jotka 
kannattavat pohjaehdotusta äänestävät JAA, ja ne jotka kannattavat 
pohjaehdotusta yhdistetyllä evästyksellä äänestävät EI. 
 
Äänestysjärjestys hyväksyttiin. 
 
Äänestyksessä annettiin yhteensä 51 ääntä. JAA sai 23 ääntä, EI sai 28 
ääntä. Pohjaehdotus yhdistetyllä evästyksellä sai enemmän ääniä. 
 
JAA äänestivät: Honkanen Martin, Määttä Jussi, Sahiluoma Anna, 
Valtanen Hannu, Ylikoski Jukka, Järvinen Johanna, Kosonen Liisa, 
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Salminen Ville, Virtanen Kari, Ekman Jani, Haapaniemi Timo, Granström 
Anneli, Piili Noora, Suominen Tero, Kari Marko, Kaurila Matti, Blom Urho, 
Purra Riikka, Harinen Ari, Leijala Aku, Åström Kim, Seppälä Ulla ja 
Lankinen Arttu 
 
EI äänestivät: Jäppinen Sanni, Liljequist Kim, Lundell Patrik, Felipe Sini, 
Gustafsson Stefan, Ylisiurua Katja, Kärkimaa Elina, Kämpe-Hellenius Jerri, 
Valtonen Martin,Sinisalo Pekka M., Kjerin Ulf, Männikkö Kim, Karkinen 
Ronja, Kajanti Carl-Johan, Frimodig Josephine, Fleming Johanna, Aintila 
Anna, Hakapää Minna, Salonen Antti, Huhmarniemi Saara, Frantsi-Lankia 
Marjut, Hyvärinen Reetta, Björk Tony, Orko Maarit, Myllyniemi Markus, 
Ronkainen Tuovi, Petäjäjärvi Krista ja Hedberg Hans. 
 
 

   
 
Päätös Kunnanvaltuusto päätti ehdotuksen mukaisesti seuraavalla evästyksellä:  

 
Kunnanvaltuusto evästää yhteistä palvelualuetta valmistelemaan 
selvityksen maahanmuuttajakoordinaattorin kokonaiskustannuksista ja  
taloudellisista vaikutuksista osaksi tämän vuoden budjettineuvotteluja. 

 
  
 
Tiedoksi Kuntalaisaloitteen tekijöille 
Oheismateriaali / tilläggsmaterial 
 Kuntalaisaloite: Kirkkonummi tarvitsee pikaisesti oman 

maahanmuuttajakoordinaattorin 
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Vastaus valtuustoaloitteeseen 15/2019: Aloite kunnan yritystontti- ja toimitilatarjonnan 
laajentamiseksi 
 
Kunnanvaltuusto 11.11.2019 § 117  
  
 

 
Vesa-Pekka Sainio jätti ensimmäisenä allekirjoittajana kunnanvaltuuston 
kokouksessa 11.11.2019 seuraavan aloitteen: 
 
”Kirkkonummen v. 2019 talousarvion keskeisenä strategisena tavoitteena 
on tavoitella mm. kunnan työssäkäyvien veronmaksajien määrän ja 
yritysten verotulojen kasvua. Elinvoimaohjelmassa puolestaan tähdätään 
menestyvän yritystoiminnan edellytyksien luomiseen. Nämä ovat 
merkittäviä pitkän aikavälin tavoitteita, jotka saavutetaan vain konkreettisin 
ja päättäväisin toimin. 
 
Pääkaupunkiseudun liikennesuunnitelmat vaikuttavat kaupallisten 
palveluiden kysyntään myös Kirkkonummella. Esimerkiksi ns. tunnin junan 
myötä Veikkolaan odotettu väestönkasvu lisännee kysyntää yritystonteille 
ja toimitiloille. Suunnitellut tiemaksut voisivat johtaa asiakasvirtojen 
pienentymiseen suurissa kaupungeissa ja siten yritysten haluun siirtyä 
kehyskuntiin. 
 
Yhä heikentyvä taloustilanne ja seudun kuntien välinen kilpailu yrityksistä 
ovat myös oleellisia perusteluita ajatukselle, että kunta ryhtyisi 
ennakkoluulottomasti edistämään elinkeinoelämän 
toimintamahdollisuuksia. Vilkasta kaupallista toimintaa ei voida käynnistää 
kunnan toimesta, mutta Kirkkonummi voi tarjota yrityksille parhaat 
mahdolliset puitteet. 
 
Me allekirjoittaneet esitämme yritystoiminnan mahdollisuuksien lisäämistä 
laajentamalla kunnan yritystontti- ja toimitilatarjontaa. Tavoitteena on 
mataloittaa yritysten kynnystä toimia Kirkkonummella, houkutella uusia 
yrityksiä, kasvattaa verotuloja, vähentää työttömyyttä sekä lisätä kunnan 
yleistä pito- ja vetovoimaa. 
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Esitämme tällä valtuustoaloitteella selvittäväksi ja mahdollisuuksien 
mukaan toteutettavaksi mm. seuraavia toimenpiteitä: 
 
- kunnan omistamien yritystoimintaan suunnattujen kiinteistöjen ja tonttien 
vuokraamista nimelliseen hintaan (esim. alkaen 1 euro / kuukausi) tai 
myymistä nimelliseen hintaan (esim. alkaen 100 euroa / neliö) 
- kunnan omistaman kiinteistön tarjoamista usean pienen yrityksen 
käyttöön houkuttelevaan hintaan (vrt. menestyksekäs Jorvas High-tech 
Center) 
- kunnan omistamien, mutta hyödyntämättömien (esim. kaavoituksessa 
”jumiin” jääneiden) maa-alueiden uudelleenmäärittelyä/kaavoittamista 
yritysten tonttitarpeisiin 
- kunnan omistamien ja käytössä olevien tilojen ja kiinteistöjen 
käyttötarkoitusten uudelleenjärjestelyä ja kohdistamista yritysten tarpeisiin 
- kunnan omistamien metsäalueiden hyödyntäminen ja kaavoittaminen 
yritysten tonttitarpeisiin 
Listatut esimerkit vaatisivat kunnan omistuksessa olevien alueiden ja 
kiinteistöjen perusteellista perkaamista. Vuokraaminen ja myyminen olisi 
todennäköisesti rajattua määrällisesti ja ajallisesti. Erityistä harkintaa tulisi 
harjoittaa ns. paraatipaikkojen kohdalla. 
 
Kirkkonummella olisi kaikki mahdollisuudet profiloitua eturivin 
yritysmyönteisenä ja rohkeasti työllisyyttä edistävänä kuntana. 
”Kirkkonummella pääset eurolla alkuun!” -tyyppinen slogan voisi tuoda 
kunnalle huomattavaa positiivista näkyvyyttä.” 
 
Aloitteen olivat Vesa-Pekka Sainion lisäksi allekirjoittaneet seuraavat 
valtuutetut: Riikka Purra, Katarina Helander, Kim Åström, Hanna Haikonen, 
Pekka Oksanen, Matti Kaurila, Erkki Majanen, Kati Kettunen, Anni-Mari 
Syväniemi, Jarmo Uimonen, Veikko Vanhamäki, Pekka Rehn, Raija 
Vahasalo, Antti Salonen, Petri Ronkainen, Patrik Lundell, Tony Björk, Carl-
Johan Kajanti, Jerri Kämpe-Hellenius, Rita Holopainen, Anna Aintila Linda 
Basilier, Ulf Kjerin, Sanni Jäppinen, Noora Piili, Johanna Fleming, Tero 
Suominen, Jukka Tammi, Ari Harinen, Elina Utriainen, Antti Kilappa, Pekka 
M. Sinisalo, Outi Saloranta-Eriksson, Minna Hakapää, Anna-Mari Toikka ja 
Anna Kylmänen 
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Päätös Kunnanvaltuusto päätti lähettää aloitteen kunnanhallitukselle 
valmisteltavaksi. 

 
  
 
Yhdyskuntatekniikan lautakunta 28.01.2021 § 14  
  
 
 
Valmistelija kunnanarkkitehti Tero Luomajärvi, kunnangeodeetti Otso Kärkkäinen, 

etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi 
 

 
Vastaus valtuustoaloitteeseen 
 
1. Kunnan maanomistustilanne 

 
Kirkkonummen kunnalla on tunnetusti verraten vähän maanomistusta, 
mikä aiheuttaa haasteita kunnan oman yritystonttituotannon 
kasvattamiselle. Viimeisen reilun kymmenen vuoden aikana kuntaan on 
toteutettu kolme merkittävää uutta yritysaluetta kunnan omistuksessa 
oleville alueille. Ne ovat Strömsby, Kiilakallio ja Perälänjärven alue 
Veikkolassa Turunväylän pohjoispuolella.  
 
Kirkkonummen taajamakeskuksissa kunnan omistuksessa on hyvin vähän 
maaomaisuutta, jolle voitaisiin sijoittaa yritystoiminnan tontteja. Keskeisiä 
maaomistuksia kehitetään ensisijaisesti asumiseen ja vähäisesti liiketiloina. 
Silti kuntakeskuksessa uusia yritystontteja kunnan omistamalle maalle on 
tulossa Munkinmäen kortteliin 203 (ent. sorttiasema) sekä Gesterbyn 
alueelle (uudet tontit). Munkinmäelle kaavoitetaan kaksi liikerakennusten 
tonttia ja kyseinen asemakaavamuutos on loppusuoralla ja se saadaan 
hyväksymiskäsittelyyn alkuvuonna 2021. Kyseiset kaksi tonttia myydään 
välittömästi kaavan tultua lainvoimaiseksi.  
  
Strömsbyn tontit on pääosin myyty tai vuokrattu. Kolme tonttia kunta 
vuokrannut lyhytaikaisesti kiviaineksen murskaustoimintaan. Kahta tonttia 
kunta on toistaiseksi pitänyt Prikirantaan suunniteltujen venealan 
toimintojen varalle. Vastaavasti Strömsbyssä myös Helsingin kaupunki on 
pitänyt omistamiaan tontteja Prikirannan venealan toimintojen varalle. 
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Kiilakalliossa on kunnalla luovuttamatta yksi tontti, jota pidetty toistaiseksi 
kunnan omien tarpeiden varalle. 
 
Veikkolan Perälänjärvellä kunta tarjoaa vuokrattavaksi kahta tonttia. 
Perälänjärven tontteja ei alueen maankäytön kehityksen vuoksi ole 
kannattavaa myydä, vaan ainoastaan vuokrata. Ks. jäljempänä kohta 4. 
 
Jorvaksen ja Inkilän osayleiskaavassa kunta on onnistunut saamaan 
alueelle merkittävän määrä myymälätilaa tuolloisen maakuntakaavan 
vastaisesti osoitettuaan riittävin selvityksin perusteet tavoitellulle uudelle 
maankäytölle. Jatkossakin alueen kehittämisen on perustuttava kauppaan. 
  
Inkilänportin alue, joka sijaitsee Länsiväylän ja Kehä III:n risteysalueen 
lähiympäristössä, ei edennyt kaavahankkeena alueen kehittäjätahon 
irtauduttua hankkeesta. Kyseinen alue on yksityisomistuksessa. Uuden 
kaavoitusohjelman mukaisesti Inkilänportin asemakaavahanke 
lakkautetaan. Kurkistus tulevaisuuteen – Kirkkonummen maanäytön 
kehityskuvassa 2040 ja 2060 Inkilänportin maankäyttö on osoitettu 
työpaikka-alueeksi.  
 
Aloitteessa on esitetty, että kunnan omistamien metsäalueiden 
hyödyntämistä ja kaavoittamista yritysten tarpeisiin. Mikäli metsäalueet 
ovat asemakaavoitettu lähivirkistyalueiksi (VL), ne eivät sovellu 
yritystoiminnalle vaan alueet ovat ensisijaisesti tarkoitettu virkistymiseen. 
Toisaalta mikäli alueet ovat yleiskaavoissa osoitettu yritystoiminnan 
alueeksi, voidaan ne ottaa asemakaavoitettaviksi. Kuitenkin jos 
metsäalueiden maankäyttö ei mahdollista niiden asemakaavoittamista 
yritystoiminnalle, on asemakaavoituksen paneminen vireille erittäin 
haasteellista. Alueiden toteuttamishaasteena voi olla myös 
kunnallistekniikan korkeat kustannukset, mikäli alue sijaitsee etäällä 
olemassa olevista verkostoista. 
 
Voidaan todeta, ettei tällä hetkellä kunnalla ole riittävän laajaa ja yhtenäistä 
maanomistusta sellaisilla alueilla, että ne olisivat liikenteellisesti hyvin 
saavutettavissa ja kunnallistekniikaltaan edullisesti liitettävissä olemassa 
oleviin verkostoihin. Maanhankintaan panostetaan myös yritystoiminnan 
tavoitteiden näkökulmasta. 
 
Kunta ei voi luovuttaa tontteja yrityksille nimelliseen hintaan. Kuntalain 130 
§ mukaan puolueettoman arvioijan tulee arvioida käypä hintataso tai tontit 
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tulee luovuttaa tarjouskilpailulla. Perinteisesti yritystontteja on luovutettu 
ensiksi mainitulla tavalla neuvotteluteitse. 
 
2. Kunnan omistuksessa olevien rakennusten sekä tilojen myynti tai 

vuokraus yritystoiminnan tarpeisiin sekä rakennusten käyttötarkoitusten 
muuttaminen  
 

Kunnanhallitus on 1.10.2018 (§ 297) päättänyt luopua vanhasta 
rakennuskannasta (ns. kiinteistösalkutus). Päätöksessään kunnanhallitus 
on myytävien kiinteistöjen osalta edellyttänyt arvioimaan, onko kiinteistö 
kehitettävissä paremman hinnan saamiseksi jakamalla ja / tai 
kaavamuutoksella ja ovatko kiinteistön rakennukset niin huonokuntoisia, 
että niitä kannattaa purkaa ennen myyntiä huomioiden esimerkiksi riskin 
myynnin jälkeisiin korvausvaatimuksiin. 
 
Parhaillaan em. vanhojen kiinteistöjen myyntiä edistetään. 
Luovutuskelpoisuus, luovutustapa (maa-alueen vuokraus vai myynti), 
rakennusten kunto, rakennusten käyttömahdollisuudet, rakennusten 
mahdollinen käyttötarkoituksen muutos sekä rakennusten ja ympäristön 
suojelutarpeet käydään läpi tapauskohtaisesti. 
 
3. Länsiväylän kehityskäytävä 

 
Kirkkonummella on tällä hetkellä vireillä poikkeuksellisen suuri 
yritystoiminnan kaavahanke, joka mahdollistaa Sundsbergissä 
Kolabackenin alueelle suuren datakeskuksen toteuttamisen sekä sen 
ympäristössä siihen liittyvään muuta yritystoimintaa. Alueen 
rakennusoikeus nähtävillä olleessa kaavan valmisteluaineistossa nousi 
peräti 400 000 k-m2:iin, joista kunnan omistuksessa olevalle alueelle oli 
tulossa yritystoiminnan rakennusoikeutta noin 12 000 k-m2. Sarvvikinportin 
asemakaavan osa, jolle on osoitettu merkittävä määrä uutta 
asuinrakentamista (n. 25 000 k-m2). Valitettavasti tätä aluetta koskeva 
valitus odottaa edelleen hallinto-oikeuden päätöstä. Kyseisellä alueella on 
mm. kunnan omistuksessa oleva lähikaupan tontti, joka palvelisi 
valmistuttuaan sekä suunniteltavan datakeskuksen työntekijöitä että 
Sarvvikin alueen asukkaita. 
 
Länsiväylän kehityskäytävän aluetta koskeva Jorvaksen ja Sundsbergin 
kehityskuva 2060 tulee vuoden 2021 aikana päättäjäkäsittelyyn. Se 
laaditaan Kurkistus tulevaisuuteen – Kirkkonummen maankäytön 
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kehityskuvan 2040 ja 2060 mukaisena. Länsiväylän varrelle esitetään 
toteutettavaksi merkittävä uusien yritysten ja työpaikojen keskittymä 
käsittäen datakeskuksen lisäksi Riistametsän yritysalueen (yksityinen), 
Inkilänportin alueen (yksityinen), Jorvaksen High-tech Center (yksityinen) 
ja Jorvaksenkolmion (kunnan omistuksessa). Todettakoon, että High-tech 
Centerin lähiympäristöön on mahdollista asemakaavoittaa runsaasti uutta 
toimitilaa. Vastaavasti Jorvaksenkolmioon mahdollista sijoittaa merkittävä 
määrä myymälätilaa. Kaikki nämä edellä luetellut alueet on perusteltua 
valmistella sellaisina, että ne ovat yritystoiminnalle haluttuja mm. hyvän 
seudullisen saavutettavuuden takia. Kehityskäytävän alueella on hyvä 
joukkoliikenteen palvelutaso ja tällä hetkellä parannetaan Jorvaksen 
lähijunaliikenteen seisake asianmukaiseen laatutasoon. Se tarkoittaa, että 
alueet suunnitellaan sellaisille toimijoille, jotka haluavat sijoittaa 
yritystoimintansa Kirkkonummelle pitkäjänteisesti. 
 
4. ESA-rata ja Veikkola 

 
Aloitteessa on nostettu esille ESA-radan myötä syntyvät mahdollisuudet 
Veikkolassa. Radan toteutumiseen kulunee kuitenkin vielä varsin pitkä 
aika. Veikkolassa on Perälänjärven asemakaavassa suunnitellun aseman 
läheisyyteen merkittävä määrä yritystontteja, jotka ovat kunnan 
omistuksessa. Valmiiden tonttien rakennusoikeus on noin 11 000 k-m2. 
Haasteena on kuitenkin niiden huono saavutettavuus, vaikka ne sijaitsevat 
välittömästi Turunväylän pohjoispuolella, sillä Veikkolanportin 
eritasoliittymästä ei ole tällä hetkellä ajoyhteyttä pohjoisen suuntaan. 
Eritasoliittymän tiesuunnitelman muutoshanke, joka laaditaan Uudenmaan 
ELY-keskuksen johdolla, on vireillä, mutta keskeytetty koska 
liikennejärjestelyt suunnitellun lähijunaliikenteen seisakkeen suuntaan ovat 
ratkaisematta. Tämän takia myöskään Veikkolanportin asemakaavahanke, 
jolle on suunnitteilla noin 33 500 k-m2:ä yritystoimitilaa, ei ole edennyt. 
Kyseinen alue on kunnan omistuksessa.  
 
Pohjoisen Kirkkonummen liikennekäytävän osayleiskaavaa on tarkoitus 
laajentaa Turunväylän ja Turuntien välisellä alueella niin, että sinne 
voidaan osoittaa uutta yritystilaa. Kyseinen alue on yksityisomistuksessa. 
Alueen osoittaminen yritystoiminnalle on Kurkistus tulevaisuuteen – 
Kirkkonummen maankäytön kehityskuva 2040 ja 2060 mukainen. 
 
5. Yhteenveto 

 



 
 Kirkkonummen kunta 

Kunnanvaltuusto 
Pöytäkirja 
 
 
 
 
 
 

5  38 / 49 

 
Kunnanvaltuusto § 117 11.11.2019 
Yhdyskuntatekniikan 
lautakunta 

§ 14 28.01.2021 

Yhdyskuntatekniikan 
lautakunta 

§ 3 20.01.2022 

Yhdyskuntatekniikan 
lautakunta 

§ 41 28.04.2022 

Kunnanhallitus § 158 09.05.2022 
Kunnanvaltuusto § 59 20.06.2022 

Jotta kunnan omituksessa olevaa maata voidaan jalostaa yritystoiminnalle, 
on se toteutettava laatimalla asemakaavat. Merkittävät yleiskaavojen 
työpaikka-alueet ovat pääosin yksityisten tahojen omistuksessa ja 
kaavoitusohjelmassa niitä on osoitettu asemakaavoitettavaksi. Toisaalta 
voidaan todeta, että esimerkiksi Pikkalanlahden alueen yritystoiminnan 
laajentaminen edellyttää toimivia liikennejärjestelyjä ja niinpä esimerkiksi 
kunnan on määrätietoisesti edistettävä vireillä olevalla MAL-
suunnittelukaudella Vuohimäenportin eritasoliittymän toteutumista 
Länsiväylälle. Kun kyseinen eritasoliittymä toteutetaan, voidaan 
Pikkalanlahden satama siihen liittyvine oheistoimintoineen, vireillä olevan 
Pikkalanlahden asemakaavamuutoksen mahdollistama uusi yritystoiminta 
sekä Länsiväylän pohjoispuolisen kunnan omistuksessa oleva yleiskaavan 
mukainen tulevaisuuden työpaikka-alue saada käyttöön. Edellisen lisäksi 
Kantvikin teollisuusalueen raskas liikenne voitaisiin johtaa 
Vuohinmäenportin eritasoliittymän kautta Länsiväylälle. Näin Kantvikin 
taajaman asukkaita häiritsevä raskaan liikenteen läpiajo poistuisi. 
Veikkolassa Turunväylän ja Turuntien väliselle alueelle suunniteltava uusi 
työpaikka-alue on käyttöönotettavissa riippumatta ESA-radan 
toteutumisesta. Sen kunnallistekniset kustannukset ovat kohtuulliset, mutta 
se tarkoittaa myös Turuntiellä raskaan liikenteen kasvua ja toimivia 
eritasoliittymiä Turunväylällä. Kyseinen alue on yksityisomistuksessa. 
 

Esittelijä Yhdyskuntatekniikan johtaja 
 

Päätösehdotus Yhdyskuntatekniikan lautakunta päättää esittää kunnanhallitukselle ja 
edelleen kunnanvaltuustolle yllä olevan vastauksen valtuustoaloitteeseen 
15/2019: kunnan yritystontti- ja toimitilatarjonnan laajentamiseksi     

 
Käsittely  Käsittelyn aikana Matti Kaurila teki seuraavan palautusehdotuksen; 

Vastaus palautetaan uudelleen valmisteltavaksi siten, että vastauksessa 
ongelmien esille ottamisen lisäksi esitetään kuinka asiat ratkaistaan siten, 
että kunnan yritystontti- ja toimitilatarjontaa laajennetaan. Esimerkiksi 
kunnan omistuksessa oleva Veikkolanportin yleiskaavan mukaista 
yritysaluetta on jahkailtu yli 10 vuotta siten, että välillä alueen toteutus on 
ollut kiinni puuttuvasta tiesuunnitelmasta ja nyt esitetään, että 
tiesuunnitelma on jouduttu keskeyttämään, koska liikennejärjestelyt 
suunnitellun lähijunaliikenteen seisakkeen suuntaan ovat ratkaisematta. 
Lisäksi Veikkolassa Turunväylän ja Turuntien väliselle alueelle 
suunniteltava uusi työpaikka-alue on käyttöönotettavissa, mutta se 
tarkoittaa myös Veikkolan liittymän parannustoimenpiteitä Turunväylällä 
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eikä uusia toimivia eritasoliittymiä Turunväylällä kuten nyt vastauksessa on 
esitetty. 
Ehdotusta kannattivat Kati Kettunen, Anneli Granström ja Leena Virkki. 
Yhdyskuntatekniikan lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 
Päätös Yhdyskuntatekniikan lautakunta palautti asian takaisin valmisteluun ja 

evästi valmistelua yllä olevan mukaisesti.  
 
  
 
Yhdyskuntatekniikan lautakunta 20.01.2022 § 3  
  
 
 
Valmistelija kunnanarkkitehti Tero Luomajärvi ja kunnangeodeetti Otso Kärkkäinen, 

etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi 
 
Yhdyskuntatekniikan lautakunta 28.1.2021 (§ 14) palautti vastauksen 
valtuustoaloitteeseen uudellen valmisteltavaksi.  
 
Yhdyskuntatekniikan palvelualue on laatinut liitteen mukaisen uuden 
vastauksen valtuustoaloitteeseen (kt. liite: vastaus valtuustoaloitteeseen 
20.1.2022). Vastauksessa on otettu huomioon kunnan 
toimintamahdollisuudet kunnan yritystontti- ja toimitilatarjonnan 
laajentamiseksi sekä valotettu myös yksityisten maanomistajien keskeistä 
asemaa kunnan yritystoiminnan mahdollistajana. 

 
 

Esittelijä Yhdyskuntatekniikan johtaja Kauppinen Anna-Kaisa 
 

Päätösehdotus Yhdyskuntatekniikan lautakunta päättää esittää kunnanhallitukselle ja 
edelleen kunnanvaltuustolle liitteen mukaisen vastauksen 
valtuustoaloitteeseen 15/2019: Valtuustoaloite kunnan yritystontti- ja 
toimitilatarjonnan laajentamiseksi. 

 
 
Käsittely 

Keskustelun aikana Matti Kaurila teki palautusehdotuksen, Kim Liljequist 
kaksi evästysehdotusta ja Henry Scheinin evästysehdotuksen. 
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Matti Kaurilan palautusehdotus: 
 
Palautetaan uuteen valmisteluun, jonka aikana vastausta muokataan siten, 
että sitä havainnollistetaan oheismateriaalin Elinvoima ja elinkeinot 
Kirkkonummella (18.10.2021) julkaisun esitysmuotoon alueellisesti 
karttapiirustuksin ja ristiriidat vastausvaltuustoaloitteen ja em. 
oheismateriaalin välillä poistetaan. Valtuustoaloitteen vastaukseen tulee 
saada nyt auki olevat asiat, jotka on siirretty odottamaan 
kaavoitusohjelman käsittelyä. Jatkossa oheismateriaalina ei esitetä 
Elinvoima ja elinkeinot Kirkkonummella (18.10.2021) julkaisua, jota ei ole 
käsitelty luottamuselimissä. Valtuustoaloite tuodaan lautakunnan 
käsittelyyn viimeistään kaavoitusohjelman käsittelyn yhteydessä. 
 
Kim Liljequist, Hannu Valtanen, Jenny Snellman, Josephine Frimodig, 
Teemu Kelkka ja Aleksander Polkko kannattivat Kaurilan 
palautusehdotusta. 
 
Puheenjohtaja totesi, että palautusehdotusta oli kannatettu, mutta koska 
lautakunta ei kannattanut sitä yksimielisesti, ehdotuksesta pitää äänestää.  
 
Puheenjohtaja ehdotti seuraavan äänestysjärjestyksen: JAA = 
jatkokäsittely, EI = Matti Kaurilan tekemä palautusehdotus. Lautakunta 
hyväksyi äänestysjärjestyksen. 
 
Sähköisesti toimitetussa äänestyksessä annettiin 
3 JAA-ääntä (Sanni Jäppinen, Antti Salonen ja Henry Scheinin) 
8 EI-ääntä (Josephine Frimodig, Pekka Jäppinen, Teemu Kelkka, Kim 
Liljequist, Aleksander Polkko, Jenny Snellman, Hannu Valtanen ja Matti 
Kaurila) 
0 TYHJÄ 
0 POISSA.  
 
Kim Liljequistin evästysehdotukset: 
 
 Kirkkonummen kunta on juuri päivittämässä strategiansa (KH  
24.1.2022), ja siksi on varmistettava, että valtuustoaloitteen vastaus 
kaikkine sisältöineen on linjassa uuden strategian kanssa. 

 
Matti Kaurila, Henry Scheinin, Jenny Snellman, Josephine Frimodig ja 
Teemu Kelkka kannattivat ehdotusta. 
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Yhdyskuntatekniikan lautakunta hyväksyi Liljequistin evästysehdotuksen 
yksimielisesti. 

 
 Kirkkonummen kunnan yritysvetovoiman kasvattaminen kaipaa 
myös selkeitä suunnitelmia, välitavoitteita ja aikatauluja. Näihin olisi 
kiinnitettävä erityistä huomiota. 

 
Aleksander Polkko, Josephine Frimodig, Henry Scheinin, Matti Kaurila, 
Teemu Kelkka ja Jenny Snellman kannattivat ehdotusta. 

 
Yhdyskuntatekniikan lautakunta hyväksyi Liljequistin evästysehdotuksen 
yksimielisesti. 

 
Henry Scheininin evästysehdotus: 
 
Suomalaisten työpaikoista yli puolet on yrityksissä. Yli 90 % Suomen 
yrityksistä työllistää vain alle 10 henkeä. Lähes 40 % 
bruttokansantuotteesta syntyy pienissä ja keskisuurissa yrityksissä. 
Kirkkonummen tulee huomioida tämä suunnitelmissa, joilla 
yritysvetovoimaa ja työpaikkaomavaraisuutta kasvatetaan. 
 
Teemu Kelkka kannatti Scheininin evästysehdotusta. 
 
Yhdyskuntatekniikan lautakunta hyväksyi Scheininin evästysehdotuksen 
yksimielisesti. 

 
Puheenjohtaja totesi, että äänestystuloksen mukaisesti palautetaan asia 
uuteen valmisteluun kokouksessa ehdotetuin evästyksin. 

 
 
Päätös Yhdyskuntatekniíkan lautakunta päätti palauttaa asian uudelleen 

valmisteltavaksi seuraavin evästyksin: 
- Vastausta muokataan siten, että sitä havainnollistetaan oheismateriaalin 
Elinvoima ja elinkeinot Kirkkonummella (18.10.2021) julkaisun 
esitysmuotoon alueellisesti karttapiirustuksin ja ristiriidat 
vastausvaltuustoaloitteen ja em. oheismateriaalin välillä poistetaan. 
Valtuustoaloitteen vastaukseen tulee saada nyt auki olevat asiat, jotka on 
siirretty odottamaan kaavoitusohjelman käsittelyä. Jatkossa 
oheismateriaalina ei esitetä Elinvoima ja elinkeinot Kirkkonummella 
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(18.10.2021) julkaisua, jota ei ole käsitelty luottamuselimissä. 
Valtuustoaloite tuodaan lautakunnan käsittelyyn viimeistään 
kaavoitusohjelman käsittelyn yhteydessä. 
- Kirkkonummen kunta on juuri päivittämässä strategiansa (KH 24.1.2022), 
ja siksi on varmistettava, että valtuustoaloitteen vastaus kaikkine 
sisältöineen on linjassa uuden strategian kanssa. 
- Kirkkonummen kunnan yritysvetovoiman kasvattaminen kaipaa myös 
selkeitä suunnitelmia, välitavoitteita ja aikatauluja. Näihin olisi kiinnitettävä 
erityistä huomiota. 
- Suomalaisten työpaikoista yli puolet on yrityksissä. Yli 90 % Suomen 
yrityksistä työllistää vain alle 10 henkeä. Lähes 40 % 
bruttokansantuotteesta syntyy pienissä ja keskisuurissa yrityksissä. 
Kirkkonummen tulee huomioida tämä suunnitelmissa, joilla 
yritysvetovoimaa ja työpaikkaomavaraisuutta kasvatetaan. 

 
Tiedoksi  
 
Yhdyskuntatekniikan lautakunta 28.04.2022 § 41  
  
 
 
Valmistelija kunnanarkkitehti Tero Luomajärvi ja kunnangeodeetti Otso Kärkkäinen, 

etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi 
 
Valtuustoaloitetta 15/2019 on tarkennettu yhdyskuntatekniikan lautakunnan 
kokouksessa 21.1.2022 (§ 3) käydyn evästyskeskustelun mukaisesti. 
Vastausta on täydennetty liittämällä siihen 18.10.2021 järjestetyn 
kunnanvaltuuston iltatilaisuuden aineistolla kuitenkin niin, että kuva-
aineisto on vähäisesti korjattu evästyskeskustelun perusteella.  
 
Kirkkonummen kuntastrategia 2022–2023 hyväksyttiin kunnanvaltuuston 
31.1.2022 (§ 10). Laadittu vastaus valtuustoaloitteeseen on kyseisen 
asiakirjan mukainen. 
 
Oheismateriaali:   
- valtuustoaloite 
Liite: 
- vastaus valtuustoaloitteeseen 28.4.2022 
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Esittelijä Yhdyskuntatekniikan johtaja Kauppinen Anna-Kaisa 
 

Päätösehdotus Yhdyskuntatekniikan lautakunta päättää esittää kunnanhallitukselle, että se 
pitää laadittua vastausta valtuustoaloitteeseen 15/2019 riittävänä. 

 
 
Käsittely Käsittelyn aikana Matti Kaurila teki kaksi ehdotusta: 

 
1. Muutetaan Masalan osayleiskaavan 15 000 asukkaan asukasmäärä 
valtuustossa hyväksytyn Luoman ja Masalan osayleiskaavan kehityskuvan 
mukaiseksi asukasmääräksi. Muutos tehdään ennen kunnanhallituksen 
kokousta, jossa ko. asiaa käsitellään. 
 
Aku Leijala, Aleksander Polkko, Teemu Kelkka, Hannu Valtanen ja Jenny 
Snellman kannattivat Kaurilan muutosehdotusta. 
 
Yhdyskuntatekniikan lautakunta hyväksyi muutosehdotuksen 
yksimielisesti. 
 
2. Lisäys 1; 1. Veikkolan NYKYINEN keskusta Lisäys 2; 2.Veikkolan 
asemanseutu - BUSSITERMINAALI JA LIINTYTÄLIIKENNEPYSÄKÖINTI - 
KESKUSTAHAKUISEN KAUPAN JA PALVELUIDEN ALUE - YHTEYS 
NUUKSIOON JA LUONTOKESKUS 
 
Aku Leijala, Teemu Kelkka, Kim Liljequist, Hannu Valtanen ja Jenny 
Snellman kannattivat Kaurilan lisäysehdotusta. 
 
Yhdyskuntatekniikan lautakunta hyväksyi lisäysehdotuksen yksimielisesti. 
 

Päätös Yhdyskuntatekniikan lautakunta päätti esittää kunnanhallitukselle, että se 
pitää laadittua vastausta (edellä mainituilla muutoksilla) 
valtuustoaloitteeseen 15/2019 riittävänä. 

 
Tiedoksi  
 
Kunnanhallitus 09.05.2022 § 158  
  
 
 
Valmistelija kunnanarkkitehti Tero Luomajärvi, etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi 
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Esittelijä Kunnanjohtaja Aarnio Tarmo 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus päättää 

 
1 
antaa selvityksen vastauksena valtuustoaloitteeseen 15/2019 ja esittää 
kunnanvaltuustolle, että se merkitsee vastauksen tiedoksi ja pitää 
vastausta riittävänä ja aloitetta loppuun käsiteltynä 
 
2 
tarkastaa pöytäkirjan tämän pykälän osalta kokouksessa 

 
 
Käsittely 
 Esityslistan tämä pykälä käsiteltiin §:n 151 jälkeen. 
 
 
Päätös Kunnanhallitus päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
  
 
Kunnanvaltuusto 20.06.2022 § 59    
1638/10.00.02/2019    
 
   

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus antaa liitteenä olevan selvityksen vastauksena 

valtuustoaloitteeseen 15/2019 ja esittää kunnanvaltuustolle, että se 
merkitsee vastauksen tiedoksi ja pitää vastausta riittävänä ja aloitetta 
loppuun käsiteltynä. 

 
  
 
Päätös Kunnanvaltuusto päätti yksimielisesti ehdotuksen mukaisesti. 
 
  
Liitteet / bilagor 
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 [2] Vastaus yt ltk 28.4.2022 tehdyillä muutoksilla 
valtuustoaloitteeseen_kh_9.5.2022 

 
Oheismateriaali / tilläggsmaterial 
 Valtuustoaloite kunnan yritystontti- ja toimitilatarjonnan laajentamiseksi 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 52, § 53, § 54 

 

Muutoksenhakukielto 

Päätökseen, joka koskee vain asian valmistelua tai täytäntöönpanoa, ei saa 
kuntalain 136 §:n mukaan hakea muutosta. 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 55, § 56, § 57, § 58, § 59 

 

Kunnallisvalitus 

Kunnallisvalitusohje kunnanvaltuuston päätöksestä Helsingin hallinto-oikeudelle  

Tähän päätökseen haetaan muutosta valittamalla. Päätökseen saa hakea muutosta se, johon 
päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa 
(asianosainen), sekä kunnan jäsen. 

 

Valitusviranomainen 
Muutosta päätökseen haetaan Helsingin hallinto-oikeudelta. 

Valitusaika 
Valitus on tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista. 

Tiedoksisaanti 
Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, seitsemän päivän 
kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä tavallista sähköistä tiedoksiantoa asianosaisen 
suostumuksella katsotaan asianosaisen saaneen tiedon päätöksestä kolmantena päivänä viestin 
lähettämisestä, jollei muuta näytetä. 

Käytettäessä todisteellista tiedoksiantoa katsotaan asianosaisen saaneen päätöksen tiedoksi 
saantitodistuksen osoittamana aikana tai erilliseen tiedoksisaantitodistukseen merkittynä aikana. 

Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua siitä, kun 
pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa. 

Tiedoksisaantipäivää tai sitä päivää, jona päätös on asetettu nähtäväksi, ei oteta lukuun 
muutoksenhakuaikaa laskettaessa. Jos määräajan viimeinen päivä on pyhäpäivä, 
itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai arkilauantai, valituksen saa tehdä 
ensimmäisenä arkipäivänä tämän jälkeen. 

Kunnallisvalituksen perusteet 
Kunnallisvalituksen saa tehdä sillä perusteella, että 
 - päätös on syntynyt virheellisessä järjestyksessä, 
 - päätöksen tehnyt viranomainen on ylittänyt toimivaltansa tai 
 - päätös on muuten lainvastainen. 

Valittajan tulee esittää valituksen perusteet valitusviranomaiselle ennen valitusajan päättymistä. 

Valituskirjelmän sisältö 
Valitus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen kirjallisesta muodosta. 
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Valituksessa, joka on osoitettava valitusviranomaiselle, on ilmoitettava: 
- päätös, johon haetaan muutosta 
- miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia siihen vaaditaan tehtäväksi 
- perusteet, joilla muutosta vaaditaan. 

Valituksessa on ilmoitettava valittajan nimi ja kotikunta. Jos valittajan puhevaltaa käyttää hänen 
laillinen edustajansa tai asiamiehensä tai jos valituksen laatijana on joku muu henkilö, valituksessa 
on ilmoitettava myös tämän nimi ja kotikunta. 

Valituksessa on lisäksi ilmoitettava postiosoite, puhelinnumero ja muut tarvittavat yhteystiedot. Jos 
valitusviranomaisen päätös voidaan antaa tiedoksi sähköisenä viestinä, yhteystietona pyydetään 
ilmoittamaan myös sähköpostiosoite. 

Valittajan, laillisen edustajan tai asiamiehen on allekirjoitettava valitus. 

Valituskirjelmään on liitettävä 
- päätös, johon haetaan muutosta valittamalla, alkuperäisenä tai jäljennöksenä 
- todistus siitä, minä päivänä päätös on annettu tiedoksi tai muu selvitys valitusajan alkamisen 
ajankohdasta, 
- asiakirjat, joihin valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo aikaisemmin toimitettu 
viranomaiselle. 

Valituskirjelmän toimittaminen 
Valituskirjelmä on toimitettava valitusajan kuluessa Helsingin hallinto-oikeudelle osoitteella: 

Helsingin hallinto-oikeus 
Sörnäistenkatu 1 
00520 HELSINKI 

Puhelin: 029 56 42000 (vaihde), Asiakaspalvelu/kirjaamo 029 56 42069 
Telekopio: 029 56 42000 
Sähköposti: helsinki.hao@oikeus.fi 

Virastoaika: 8.00 - 16.15. 

Omalla vastuulla valituskirjelmän voi lähettää postitse tai lähetin välityksellä. Postiin 
valitusasiakirjat on jätettävä niin ajoissa, että ne ehtivät perille viimeistään valitusajan viimeisenä 
päivänä ennen viraston aukioloajan päättymistä. 

Omalla vastuulla valituksen voi toimittaa ennen valitusajan päättymistä myös telekopiona tai 
sähköpostilla. Määräajassa toimitettava asiakirja on lähetettävä ennen määräajan päättymistä 
lainkäyttöviranomaiselle siten, että asiakirja on viranomaisen käytettävissä vastaanottolaitteessa 
tai tietojärjestelmässä. 

Valituksen käsittelyn maksullisuus 
Tuomioistuinmaksulain (1455/2015) nojalla peritään muutoksenhakijalta hallinto-oikeudessa 270 
euron käsittelymaksu. Oikeudenkäyntimaksu ei kuitenkaan peritä, jos hallinto-oikeus muuttaa 
valituksenalaista päätöstä muutoksenhakijan eduksi. 
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Vahingonkorvausasiat 
Hallinto-oikeus ei ota tutkittavaksi vaatimusta, joka koskee vahingonkorvauksen perustetta tai 
määrää. Toimivaltainen yleinen tuomioistuin (käräjäoikeus) käsittelee vahingonkorvausvaatimuksia 
koskevat riita-asiat. 

Työsopimusasiat 
Hallinto-oikeus ei ota tutkittavaksi valitusta, joka koskee päätöksen työsopimuslain vastaisuutta. 
Yleinen tuomioistuin (käräjäoikeus) käsittelee työsopimuslain tulkintaa koskevat riita-asiat. 


